The 1646 London Baptist Confession of Faith¹

A confession of faith of seven congregations or churches of Christ in London, which are commonly, but unjustly, called Anabaptists; published for the vindication of the truth and information of the ignorant; likewise for the taking off those aspersions which are frequently, both in pulpit and print, unjustly cast upon them. Printed in London, Anno 1646.

Scripture Quotations are from the New American Standard translation 1995.²

Table of Contents

1. The Lord our God is but one God ................................................................................

2. In this divine and infinite Being there is ....................................................................

3. God had decreed in Himself ........................................................................................

4. In the beginning God made all things very good ........................................................

5. God in His infinite power and wisdom........................................................................

6. All the elect being loved of God with an everlasting love ...........................................

7. And this is life eternal ..................................................................................................

8. The rule of this knowledge ..........................................................................................

9. The Lord Jesus Christ..................................................................................................

10. Jesus Christ is made the mediator ............................................................................

11. Unto this office He was appointed by God ................................................................

12. Concerning His mediatorship....................................................................................

13. This office to be mediator ..........................................................................................

14. This office to which Christ is called, is threefold.......................................................

15. Concerning the prophecy of Christ ............................................................................

16. That He might be a prophet every way complete ......................................................

17. Concerning His priesthood ........................................................................................

18. This priesthood was not legal or temporary..............................................................

19. Concerning His kingly office...................................................................................... ¹ This is a copy from the following link http://www.sgapologetics.com/resources/1646LondonConfession.pdf The two

20. This His kingly power shall be more fully manifested .............................................

21. Jesus Christ by His death did purchase salvation .....................................................

22. Faith is the gift of God ...............................................................................................

23. All those that have this precious faith ......................................................................

24. Faith is ordinarily begotten by the preaching of the gospel .....................................

25. The preaching of the gospel to the conversion of sinners.........................................

26. The same power that converts to faith in Christ, carries on the soul through all duties

47

1. The Lord our God is but one God

2. In this divine and infinite Being there is

3. God had decreed in Himself

4. In the beginning God made all things very good

5. God in His infinite power and wisdom

6 . All the elect being loved of God with an everlasting love

7. And this is life eternal

8 . The rule of this knowledge

9. The Lord Jesus Christ

10. Jesus Christ is made the mediator

11. Unto this office He was appointed by God

12. Concerning His mediatorship

13 . This office to be mediator

14. This office to which Christ is called, is threefold

15 . Concerning the prophecy of Christ

16. That He might be a prophet every way complete

17 . Concerning His priesthood

. This priesthood was not legal or temporary

19 . Concerning His kingly office

20 . This His kingly power shall be more fully manifested

21 . Jesus Christ by His death did purchase salvation

22. Faith is the gift of God

23. All those that have this precious faith

24. Faith is ordinarily begotten by the preaching of the gospel

25 . The preaching of the gospel to the conversion of sinners

26 . The same power that converts to faith in Christ, carries on the soul through all duties

27 . All believers are by Christ united to God

28 . Those that have union with Christ, are justified

29 . All believers are a holy and sanctified people

30 . All believers through the knowledge of that justification

31 . All believers in the time of this life, are in a continual warfare

32 . The only strength by which the saints are enabled

33 . Jesus Christ has here on earth a

34 . To this Church He has made His promises

35 . And all His servants of all estates

36. Being thus joined, every [local] church has power

37 . That the ministers lawfully called

. The ministers of Christ ought to have

39 . Baptism is an ordinance of the New Testament

40 . That the way and manner of dispensing this ordinance

41 . The person designed by Christ to dispense baptism

Church

. And every particular member of each

44 . Christ for the keeping of this church in holy and orderly communion

45 . Also such to whom God has given gifts in the church

. Thus being rightly gathered, and continuing

47 . And although the particular congregations be distinct

. A civil magistracy is an ordinance of God

49. But in case we find not the magistrate

50 . It is lawful for a Christian to be a magistrate or civil officer

51 . We are to give unto all men whatsoever is their due

. There shall be a resurrection of the dead

The Conclusion:

¹

footnotes have been added. Please retain them if you copy this file. The html and epub versions were converted from the original PDF file which was first converted to MS Word than converted back to PDF.

²

New American Standard Bible: 1995 update. (1995). La Habra, CA: The Lockman Foundation.

1. The Lord our God is but one God

The Lord our God is but one God, whose subsistence is in Himself; whose essence cannot be comprehended by any but himself, who only has immortality, dwelling in the light, which no man can approach unto; who is in Himself most holy, every way infinite, in greatness, wisdom, power, love, merciful and gracious, long-suffering, and abundant in goodness and truth; who gives being, moving, and preservation to all creatures.

1 Cor. 8:5,6

5 For even if there are so-called gods whether in heaven or on earth, as indeed there are many gods and many lords, 6 yet for us there is but one God, the Father, from whom are all things and we exist for Him; and one Lord, Jesus Christ, by whom are all things, and we exist through Him.

Isa. 44:6

Thus says the LORD, the King of Israel and his Redeemer, the LORD of hosts: 'I am the first and I am the last, And there is no God besides Me.

Isa. 46:9

Those who fashion a graven image are all of them futile, and their precious things are of no profit; even their own witnesses fail to see or know, so that they will be put to shame.

Exod. 3:14

God said to Moses, "I AM WHO I AM"; and He said, "Thus you shall say to the sons of Israel, 'I AM has sent me to you.'"

1 Tim 6:15,16

15 which He will bring about at the proper time--He who is the blessed and only Sovereign, the King of kings and Lord of lords, 16 who alone possesses immortality and dwells in unapproachable light, whom no man has seen or can see. To Him be honor and eternal dominion! Amen.

Isa. 43:14,15

14 Thus says the LORD your Redeemer, the Holy One of Israel, "For your sake I have sent to Babylon, And will bring them all down as fugitives, Even the Chaldeans, into the ships in which they rejoice. 15 "I am the LORD, your Holy One, The Creator of Israel, your King."

Ps. 147:3,4

3 Great is the LORD, and highly to be praised, And His greatness is unsearchable. 4 One generation shall praise Your works to another, And shall declare Your mighty acts.

Deut. 32:1-4

2 Let my teaching drop as the rain, My speech distill as the dew, As the droplets on the fresh grass And as the showers on the herb. 3 For I proclaim the name of the LORD; Ascribe greatness to our God! 4 The Rock! His work is perfect, For all His ways are just; A God of faithfulness and without injustice, Righteous and upright is He.

Job 36:5

Behold, God is mighty but does not despise any; He is mighty in strength of understanding.

Jer. 10:12

12 It is He who made the earth by His power, Who established the world by His wisdom; And by His understanding He has stretched out the heavens. 13 When He utters His voice, there is a tumult of waters in the heavens, And He causes the clouds to ascend from the end of the earth; He makes lightning for the rain, And brings out the wind from His storehouses.

Exod. 34:5-7

5 The LORD descended in the cloud and stood there with him as he called upon the name of the LORD. 6 Then the LORD passed by in front of him and proclaimed, "The LORD, the LORD God, compassionate and gracious, slow to anger, and abounding in lovingkindness and truth; 7 who keeps lovingkindness for thousands, who forgives iniquity, transgression and sin; yet He will by no means leave the guilty unpunished, visiting the iniquity of fathers on the children and on the grandchildren to the third and fourth generations."

Acts 17:24-28

24 The God who made the world and all things in it, since He is Lord of heaven and earth, does not dwell in temples made with hands; 25 nor is He served by human hands, as though He needed anything, since He Himself gives to all people life and breath and all things; 26 and He made from one man every nation of mankind to live on all the face of the earth, having determined their appointed times and the boundaries of their habitation, 27 that they would seek God, if perhaps they might grope for Him and find Him, though He is not far from each one of us; 28 for in Him we live and move and exist, as even some of your own poets have said, 'For we also are His children.'

Rom. 11:36

For from Him and through Him and to Him are all things. To Him be the glory forever. Amen.

2. In this divine and infinite Being there is

In this divine and infinite Being there is the Father, the Word, and the Holy Spirit; each having the whole divine Essence, yet the Essence undivided; all infinite without any beginning, therefore but one God; who is not to be divided in nature, and being, but distinguished by several peculiar relative properties.

1 Cor. 1:3

Grace to you and peace from God our Father and the Lord Jesus Christ.

John 1:1,2

1 In the beginning was the Word, and the Word was with God, and the Word was God. 2 He was in the beginning with God.

John 15:26,27

When the Helper comes, whom I will send to you from the Father, that is the Spirit of truth who proceeds from the Father, He will testify about Me, 27 and you will testify also, because you have been with Me from the beginning.

Exod. 3:14

God said to Moses, "I AM WHO I AM"; and He said, "Thus you shall say to the sons of Israel, 'I AM has sent me to you.'"

1 Cor. 8:5,6

5 For even if there are so-called gods whether in heaven or on earth, as indeed there are many gods and many lords, 6 yet for us there is but one God, the Father, from whom are all things and we exist for Him; and one Lord, Jesus Christ, by whom are all things, and we exist through Him.

3. God had decreed in Himself

God had decreed in Himself, before the world was, concerning all things, whether necessary, accidental or voluntary, with all the circumstances of them, to work, dispose, and bring about all things according to the counsel of His own will, to His glory: (Yet without being the [chargeable] author of sin, or having fellowship with any therein) in which appears His wisdom in disposing all things, unchangeableness, power, and faithfulness in accomplishing His decree: And God has before the foundation of the world, foreordained some men to eternal life, through Jesus Christ, to the praise and glory of His grace; [having foreordained and] leaving the rest in their sin to their just condemnation, to the praise of His justice.

Isa. 46:9-10

9 Remember the former things long past, For I am God, and there is no other; I am God, and there is no one like Me, 10 Declaring the end from the beginning, And from ancient times things which have not been done, Saying, 'My purpose will be established, And I will accomplish all My good pleasure;

Eph. 1:9-11

9 He made known to us the mystery of His will, according to His kind intention which He purposed in Him 10 with a view to an administration suitable to the fullness of the times, that is, the summing up of all things in Christ, things in the heavens and things on the earth. In Him 11 also we have obtained an inheritance, having been predestined according to His purpose who works all things after the counsel of His will,

Rom. 11:33

Oh, the depth of the riches both of the wisdom and knowledge of God! How unsearchable are His judgments and unfathomable His ways!

Ps. 115:1-3

1 Not to us, O LORD, not to us, But to Your name give glory Because of Your lovingkindness, because of Your truth. 2 Why should the nations say, "Where, now, is their God?" 3 But our God is in the heavens; He does whatever He pleases.

Ps. 135:5,6

5 For I know that the LORD is great And that our Lord is above all gods. 6 Whatever the LORD pleases, He does, In heaven and in earth, in the seas and in all deeps.

Ps. 33:13-15

13 The LORD looks from heaven; He sees all the sons of men; 14 From His dwelling place He looks out On all the inhabitants of the earth, 15 He who fashions the hearts of them all, He who understands all their works.

1 Sam. 10:9,26

9 Then it happened when he turned his back to leave Samuel, God changed his heart; and all those signs came about on that day. 26 Saul also went to his house at Gibeah; and the valiant men whose hearts God had touched went with him.

Prov. 21:6

6 The acquisition of treasures by a lying tongue Is a fleeting vapor, the pursuit of death.

Exod. 21:12,13

12 "He who strikes a man so that he dies shall surely be put to death. 13 "But if he did not lie in wait for him, but God let him fall into his hand, then I will appoint you a place to which he may flee.

Prov. 16:33

The lot is cast into the lap, But its every decision is from the LORD.

Ps. 144:1-15

1 Blessed be the LORD, my rock, Who trains my hands for war, And my fingers for battle; 2 My lovingkindness and my fortress, My stronghold and my deliverer, My shield and He in whom I take refuge, Who subdues my people under me. 3 O LORD, what is man, that You take knowledge of him? Or the son of man, that You think of him? 4 Man is like a mere breath; His days are like a passing shadow. 5 Bow Your heavens, O LORD, and come down; Touch the mountains, that they may smoke. 6 Flash forth lightning and scatter them; Send out Your arrows and confuse them. 7 Stretch forth Your hand from on high; Rescue me and deliver me out of great waters, Out of the hand of aliens 8 Whose mouths speak deceit, And whose right hand is a right hand of falsehood. 9 I will sing a new song to You, O God; Upon a harp of ten strings I will sing praises to You, 10 Who gives salvation to kings, Who rescues David His servant from the evil sword. 11 Rescue me and deliver me out of the hand of aliens, Whose mouth speaks deceit And whose right hand is a right hand of falsehood. 12 Let our sons in their youth be as grown-up plants, And our daughters as corner pillars fashioned as for a palace; 13 Let our garners be full, furnishing every kind of produce, And our flocks bring forth thousands and ten thousands in our fields; 14 Let our cattle bear Without mishap and without loss, Let there be no outcry in our streets! 15 How blessed are the people who are so situated; How blessed are the people whose God is the LORD!

Isa. 45:5-7

5 "I am the LORD, and there is no other; Besides Me there is no God. I will gird you, though you have not known Me; 6 That men may know from the rising to the setting of the sun That there is no one besides Me. I am the LORD, and there is no other, 7 The One forming light and creating darkness, Causing well-being and creating calamity; I am the LORD who does all these.

Jer. 14:22

22 Are there any among the idols of the nations who give rain? Or can the heavens grant showers? Is it not You, O LORD our God? Therefore we hope in You, For You are the one who has done all these things.

Matt. 6:28-30

28 "And why are you worried about clothing? Observe how the lilies of the field grow; they do not toil nor do they spin, 29 yet I say to you that not even Solomon in all his glory clothed himself like one of these. 30 "But if God so clothes the grass of the field, which is alive today and tomorrow is thrown into the furnace, will He not much more clothe you? You of little faith!

Col. 1:13-20 13 For He rescued us from the domain of darkness, and transferred us to the kingdom of His beloved Son, 14 in whom we have redemption, the forgiveness of sins. 15 He is the image of the invisible God, the firstborn of all creation. 16 For by Him all things were created, both in the heavens and on earth, visible and invisible, whether thrones or dominions or rulers or authorities--all things have been created through Him and for Him. 17 He is before all things, and in Him all things hold together. 18 He is also head of the body, the church; and He is the beginning, the firstborn from the dead, so that He Himself will come to have first place in everything. 19 For it was the Father's good pleasure for all the fullness to dwell in Him, 20 and through Him to reconcile all

The 1646 London Baptist Confession of Faith 8 / 95 things to Himself, having made peace through the blood of His cross; through Him, I say, whether things on earth or things in heaven.

Num. 23:19, 20

19 God is not a man, that He should lie, Nor a son of man, that He should repent; Has He said, and will He not do it? Or has He spoken, and will He not make it good? 20 Behold, I have received a command to bless; When He has blessed, then I cannot revoke it.

Rom. 3:3,4

3 What then? If some did not believe, their unbelief will not nullify the faithfulness of God, will it? 4 May it never be! Rather, let God be found true, though every man be found a liar, as it is written, "THAT YOU MAY BE JUSTIFIED IN YOUR WORDS, AND PREVAIL WHEN YOU ARE JUDGED."

Jer. 10:10

But the LORD is the true God; He is the living God and the everlasting King. At His wrath the earth quakes, And the nations cannot endure His indignation.

Eph. 1:3-6

3 Blessed be the God and Father of our Lord Jesus Christ, who has blessed us with every spiritual blessing in the heavenly places in Christ, 4 just as He chose us in Him before the foundation of the world, that we would be holy and blameless before Him. In love 5 He predestined us to adoption as sons through Jesus Christ to Himself, according to the kind intention of His will, 6 to the praise of the glory of His grace, which He freely bestowed on us in the Beloved.

Jude 3-7

3 Beloved, while I was making every effort to write you about our common salvation, I felt the necessity to write to you appealing that you contend earnestly for the faith which was once for all handed down to the saints. 4 For certain persons have crept in unnoticed, those who were long beforehand marked out for this condemnation, ungodly persons who turn the grace of our God into licentiousness and deny our only Master and Lord, Jesus Christ. 5 Now I desire to remind you, though you know all things once for all, that the Lord, after saving a people out of the land of Egypt, subsequently destroyed those who did not believe. 6 And angels who did not keep their own domain, but abandoned their proper abode, He has kept in eternal bonds under darkness for the judgment of the great day, 7 just as Sodom and Gomorrah and the cities around them, since they in the same way as these indulged in gross immorality and went after strange flesh, are exhibited as an example in undergoing the punishment of eternal fire.

Prov. 16:3,4

3 Commit your works to the LORD And your plans will be established. 4 The LORD has made everything for its own purpose, Even the wicked for the day of evil.

4. In the beginning God made all things very good

In the beginning God made all things very good; created man after His own image, filled with all meet perfection of nature, and free from all sin; but long he abode not in this honor; Satan using the subtlety of the serpent to seduce first Eve, then by her seducing Adam; who without any compulsion, in eating the forbidden fruit, transgressed the command of God, and fell, whereby death came upon all his posterity; who now are conceived in sin, and by nature the children of wrath, the servants of sin, the subject of death, and other miseries in this world, and for ever, unless the Lord Jesus Christ set them free.

Gen. 1:1

In the beginning God created the heavens and the earth.

Col. 1:13-17

13 For He rescued us from the domain of darkness, and transferred us to the kingdom of His beloved Son, 14 in whom we have redemption, the forgiveness of sins. 15 He is the image of the invisible God, the firstborn of all creation. 16 For by Him all things were created, both in the heavens and on earth, visible and invisible, whether thrones or dominions or rulers or authorities--all things have been created through Him and for Him. 17 He is before all things, and in Him all things hold together.

Isa. 45:10-13

10 Sing to the LORD a new song, Sing His praise from the end of the earth! You who go down to the sea, and all that is in it. You islands, and those who dwell on them. 11 Let the wilderness and its cities lift up their voices, The settlements where Kedar inhabits. Let the inhabitants of Sela sing aloud, Let them shout for joy from the tops of the mountains. 12 Let them give glory to the LORD And declare His praise in the coastlands. 13 The LORD will go forth like a warrior, He will arouse His zeal like a man of war. He will utter a shout, yes, He will raise a war cry. He will prevail against His enemies.

1 Cor. 15:45-46

45 So also it is written, "The first MAN, Adam, BECAME A LIVING SOUL." The last Adam became a life-giving spirit. 46 However, the spiritual is not first, but the natural; then the spiritual.

Eccles. 7:29

Behold, I have found only this, that God made men upright, but they have sought out many devices.

Gen. 3:1-5

1 Now the serpent was more crafty than any beast of the field which the LORD God had made. And he said to the woman, "Indeed, has God said, 'You shall not eat from any tree of the garden'?" 2 The woman said to the serpent, "From the fruit of the trees of the garden we may eat; 3 but from the fruit of the tree which is in the middle of the garden, God has said, 'You shall not eat from it or touch it, or you will die.' 4 The serpent said to the woman, "You surely will not die! 5 For God knows that in the day you eat from it your eyes will be opened, and you will be like God, knowing good and evil."

2 Cor. 11:3

But I am afraid that, as the serpent deceived Eve by his craftiness, your minds will be led astray from the simplicity and purity of devotion to Christ.

1 Tim. 2:14

And it was not Adam who was deceived, but the woman being deceived, fell into transgression.

Gal. 3:22

But the Scripture has shut up everyone under sin, so that the promise by faith in Jesus Christ might be given to those who believe.

Rom. 5:12-19

12 Therefore, just as through one man sin entered into the world, and death through sin, and so death spread to all men, because all sinned-- 13 for until the Law sin was in the world, but sin is not imputed when there is no law. 14 Nevertheless death reigned from Adam until Moses, even over those who had not sinned in the likeness of the offense of Adam, who is a type of Him who was to come. 15 But the free gift is not like the transgression. For if by the transgression of the one the many died, much more did the grace of God and the gift by the grace of the one Man, Jesus Christ, abound to the many. 16 The gift is not like that which came through the one who sinned; for on the one hand the judgment arose from one transgression resulting in condemnation, but on the other hand the free gift arose from many transgressions resulting in justification. 17 For if by the transgression of the one, death reigned through the one, much more those who receive the abundance of grace and of the gift of righteousness will reign in life through the One, Jesus Christ. 18 So then as through one transgression there resulted condemnation to all men, even so through one act of righteousness there resulted justification of life to all men. 19 For as through the one man's disobedience the many were made sinners, even so through the obedience of the One the many will be made righteous.

Rom. 6:22-23

20 For when you were slaves of sin, you were free in regard to righteousness. 21 Therefore what benefit were you then deriving from the things of which you are now ashamed? For the outcome of those things is death. 22 But now having been freed from sin and enslaved to God, you derive your benefit, resulting in sanctification, and the outcome, eternal life. 23 For the wages of sin is death, but the free gift of God is eternal life in Christ Jesus our Lord.

Eph. 2:1-3

1 And you were dead in your trespasses and sins, 2 in which you formerly walked according to the course of this world, according to the prince of the power of the air, of the spirit that is now working in the sons of disobedience. 3 Among them we too all formerly lived in the lusts of our flesh, indulging the desires of the flesh and of the mind, and were by nature children of wrath, even as the rest.

5. God in His infinite power and wisdom

God in His infinite power and wisdom, doth dispose all things to the end for which they were created; that neither good nor evil befalls any by chance, or without His providence; and that whatsoever befalls the elect, is by His appointment, for His glory, and their good.

Job 38:4-11

4 "Where were you when I laid the foundation of the earth? Tell Me, if you have understanding, 5 Who set its measurements? Since you know. Or who stretched the line on it? 6 "On what were its bases sunk? Or who laid its cornerstone, 7 When the morning stars sang together And all the sons of God shouted for joy? 8 "Or who enclosed the sea with doors When, bursting forth, it went out from the womb; 9 When I made a cloud its garment And thick darkness its swaddling band, 10 And I placed boundaries on it And set a bolt and doors, 11 And I said, 'Thus far you shall come, but no farther; And here shall your proud waves stop'?

Isa. 46:9-11

9 Remember the former things long past, For I am God, and there is no other; I am God, and there is no one like Me, 10 Declaring the end from the beginning, And from ancient times things which have not been done, Saying, 'My purpose will be established, And I will accomplish all My good pleasure'; 11 Calling a bird of prey from the east, The man of My purpose from a far country. Truly I have spoken; truly I will bring it to pass. I have planned it, surely I will do it.

Eccles. 3:11-14

11 He has made everything appropriate in its time. He has also set eternity in their heart, yet so that man will not find out the work which God has done from the beginning even to the end. 12 I know that there is nothing better for them than to rejoice and to do good in one's lifetime; 13 moreover, that every man who eats and drinks sees good in all his labor--it is the gift of God. 14 I know that everything God does will remain forever; there is nothing to add to it and there is nothing to take from it, for God has so worked that men should fear Him.

Mark 10:28-31

28 Peter began to say to Him, "Behold, we have left everything and followed You." 29

Jesus said, "Truly I say to you, there is no one who has left house or brothers or sisters or mother or father or children or farms, for My sake and for the gospel's sake, 30 but that he will receive a hundred times as much now in the present age, houses and brothers and sisters and mothers and children and farms, along with persecutions; and in the age to come, eternal life. 31 "But many who are first will be last, and the last, first."

Exod. 21:12-14

12 "He who strikes a man so that he dies shall surely be put to death. 13 "But if he did not lie in wait for him, but God let him fall into his hand, then I will appoint you a place to which he may flee. 14 "If, however, a man acts presumptuously toward his neighbor, so as to kill him craftily, you are to take him even from My altar, that he may die.

Prov. 16:33

The lot is cast into the lap, But its every decision is from the LORD.

Rom. 8:28,29

28 And we know that God causes all things to work together for good to those who love God, to those who are called according to His purpose. 29 For those whom He foreknew, He also predestined to become conformed to the image of His Son, so that He would be the firstborn among many brethren; 30 and these whom He predestined, He also called; and these whom He called, He also justified; and these whom He justified, He also glorified.

6 . All the elect being loved of God with an everlasting love

All the elect being loved of God with an everlasting love, are redeemed, quickened, and saved, not by themselves, nor their own works, lest any man should boast, but, only and wholly by God, of His own free grace and mercy, through Jesus Christ, who is made unto us by God, wisdom, righteousness, sanctification, and redemption, and all in all, that he that rejoices, might rejoice in the Lord.

Jer. 31:1-3

1 "At that time," declares the LORD, "I will be the God of all the families of Israel, and they shall be My people." 2 Thus says the LORD, "The people who survived the sword Found grace in the wilderness-- Israel, when it went to find its rest." 3 The LORD appeared to him from afar, saying, "I have loved you with an everlasting love; Therefore I have drawn you with lovingkindness.

Eph. 1:3-7

3 Blessed be the God and Father of our Lord Jesus Christ, who has blessed us with every spiritual blessing in the heavenly places in Christ, 4 just as He chose us in Him before the foundation of the world, that we would be holy and blameless before Him. In love 5 He predestined us to adoption as sons through Jesus Christ to Himself, according to the kind intention of His will, 6 to the praise of the glory of His grace, which He freely bestowed on us in the Beloved. 7 In Him we have redemption through His blood, the forgiveness of our trespasses, according to the riches of His grace 8 which He lavished on us. In all wisdom and insight

Eph. 2:8,9

8 For by grace you have been saved through faith; and that not of yourselves, it is the gift of God; 9 not as a result of works, so that no one may boast. 10 For we are His workmanship, created in Christ Jesus for good works, which God prepared beforehand so that we would walk in them.

1 Thess. 5:9,10

9 For God has not destined us for wrath, but for obtaining salvation through our Lord Jesus Christ, 10 who died for us, so that whether we are awake or asleep, we will live together with Him.

Acts 13:46-48

46 Paul and Barnabas spoke out boldly and said, "It was necessary that the word of God be spoken to you first; since you repudiate it and judge yourselves unworthy of eternal life, behold, we are turning to the Gentiles. 47 "For so the Lord has commanded us, 'I HAVE PLACED YOU AS A LIGHT FOR THE GENTILES, THAT YOU MAY BRING SALVATION TO THE END OF THE EARTH.'" 48 When the Gentiles heard this, they began rejoicing and glorifying the word of the Lord; and as many as had been appointed to eternal life believed.

2 Cor. 5:17-21

17 Therefore if anyone is in Christ, he is a new creature; the old things passed away; behold, new things have come. 18 Now all these things are from God, who reconciled us to Himself through Christ and gave us the ministry of reconciliation, 19 namely, that God was in Christ reconciling the world to Himself, not counting their trespasses against them, and He has committed to us the word of reconciliation. 20 Therefore, we are ambassadors for Christ, as though God were making an appeal through us; we beg you on behalf of Christ, be reconciled to God. 21 He made Him who knew no sin to be sin on our behalf, so that we might become the righteousness of God in Him.

Jer. 9:23,24

23 Thus says the LORD, "Let not a wise man boast of his wisdom, and let not the mighty man boast of his might, let not a rich man boast of his riches; 24 but let him who boasts boast of this, that he understands and knows Me, that I am the LORD who exercises lovingkindness, justice and righteousness on earth; for I delight in these things," declares the LORD.

1 Cor. 1:26-31

26 For consider your calling, brethren, that there were not many wise according to the flesh, not many mighty, not many noble; 27 but God has chosen the foolish things of the world to shame the wise, and God has chosen the weak things of the world to shame the things which are strong, 28 and the base things of the world and the despised God has chosen, the things that are not, so that He may nullify the things that are, 29 so that no man may boast before God. 30 But by His doing you are in Christ Jesus, who became to us wisdom from God, and righteousness and sanctification, and redemption, 31 so that, just as it is written, "LET HIM WHO BOASTS, BOAST IN THE LORD."

Jer. 23:5-6

5 "Behold, the days are coming," declares the LORD, "When I will raise up for David a righteous Branch; And He will reign as king and act wisely And do justice and righteousness in the land. 6 "In His days Judah will be saved, And Israel will dwell securely; And this is His name by which He will be called, 'The LORD our righteousness.'

7. And this is life eternal

And this is life eternal, that we might know Him the only true God, and Jesus Christ whom He has sent. And on the contrary, the Lord will render vengeance, in flaming fire, to them that know not God, and obey not the gospel of Jesus Christ.

John 17:1-3

1 Jesus spoke these things; and lifting up His eyes to heaven, He said, "Father, the hour has come; glorify Your Son, that the Son may glorify You, 2 even as You gave Him authority over all flesh, that to all whom You have given Him, He may give eternal life. 3 "This is eternal life, that they may know You, the only true God, and Jesus Christ whom

You have sent.

Heb. 5:9

9 And having been made perfect, He became to all those who obey Him the source of eternal salvation, 10 being designated by God as a high priest according to the order of Melchizedek.

2 Thess. 1:6-9

6 For after all it is only just for God to repay with affliction those who afflict you, 7 and to give relief to you who are afflicted and to us as well when the Lord Jesus will be revealed from heaven with His mighty angels in flaming fire, 8 dealing out retribution to those who do not know God and to those who do not obey the gospel of our Lord Jesus. 9 These will pay the penalty of eternal destruction, away from the presence of the Lord and from the glory of His power, 10 when He comes to be glorified in His saints on that day, and to be marveled at among all who have believed--for our testimony to you was believed.

John 6:35-37

35 Jesus said to them, "I am the bread of life; he who comes to Me will not hunger, and he who believes in Me will never thirst. 36 "But I said to you that you have seen Me, and yet do not believe. 37 "All that the Father gives Me will come to Me, and the one who comes to Me I will certainly not cast out.

8 . The rule of this knowledge

The rule of this knowledge, faith, and obedience, concerning the worship of God, in which is contained the whole duty of man, is (not men's laws, or unwritten traditions, but) only the word of God contained [viz., written] in the holy Scriptures; in which is plainly recorded whatsoever is needful for us to know, believe, and practice; which are the only rule of holiness and obedience for all saints, at all times, in all places to be observed.

Col. 2:20-23

20 If you have died with Christ to the elementary principles of the world, why, as if you were living in the world, do you submit yourself to decrees, such as, 21 "Do not handle, do not taste, do not touch!" 22 (which all refer to things destined to perish with use)--in accordance with the commandments and teachings of men? 23 These are matters which have, to be sure, the appearance of wisdom in self-made religion and self-abasement and severe treatment of the body, but are of no value against fleshly indulgence.

Matt 15:1-9

1 Then some Pharisees and scribes *came to Jesus from Jerusalem and said, 2 "Why do Your disciples break the tradition of the elders? For they do not wash their hands when they eat bread." 3 And He answered and said to them, "Why do you yourselves transgress the commandment of God for the sake of your tradition? 4 "For God said, 'HONOR YOUR FATHER AND MOTHER,' and, 'HE WHO SPEAKS EVIL OF FATHER OR MOTHER IS TO BE PUT TO DEATH.' 5 "But you say, 'Whoever says to his father or mother, "Whatever I have that would help you has been given to God," 6 he is not to honor his father or his mother.' And by this you invalidated the word of God for the sake of your tradition. 7 "You hypocrites, rightly did Isaiah prophesy of you: 8 'THIS PEOPLE HONORS ME WITH THEIR LIPS, BUT THEIR HEART IS FAR AWAY FROM ME. 9 'BUT IN VAIN DO THEY WORSHIP ME, TEACHING AS DOCTRINES THE PRECEPTS OF MEN.'"

John 5:37-40

37 "And the Father who sent Me, He has testified of Me. You have neither heard His voice at any time nor seen His form. 38 "You do not have His word abiding in you, for you do not believe Him whom He sent. 39 "You search the Scriptures because you think that in them you have eternal life; it is these that testify about Me; 40 and you are unwilling to come to Me so that you may have life.

2 Tim. 3:12-17

12 Indeed, all who desire to live godly in Christ Jesus will be persecuted. 13 But evil men and impostors will proceed from bad to worse, deceiving and being deceived. 14 You, however, continue in the things you have learned and become convinced of, knowing from whom you have learned them, 15 and that from childhood you have known the sacred writings which are able to give you the wisdom that leads to salvation through faith which is in Christ Jesus. 16 All Scripture is inspired by God and profitable for teaching, for reproof, for correction, for training in righteousness; 17 so that the man of God may be adequate, equipped for every good work.

Isa. 8:19,20

19 When they say to you, "Consult the mediums and the spiritists who whisper and mutter," should not a people consult their God? Should they consult the dead on behalf of the living? 20 To the law and to the testimony! If they do not speak according to this word, it is because they have no dawn.

Gal. 1:6-11

6 I am amazed that you are so quickly deserting Him who called you by the grace of Christ, for a different gospel; 7 which is really not another; only there are some who are disturbing you and want to distort the gospel of Christ. 8 But even if we, or an angel from heaven, should preach to you a gospel contrary to what we have preached to you, he is to be accursed! 9 As we have said before, so I say again now, if any man is preaching to you a gospel contrary to what you received, he is to be accursed! 10 For am I now seeking the favor of men, or of God? Or am I striving to please men? If I were still trying to please men, I would not be a bond-servant of Christ. 11 For I would have you know, brethren, that the gospel which was preached by me is not according to man.

Acts 3:22,23

22 "Moses said, 'THE LORD GOD WILL RAISE UP FOR YOU A PROPHET LIKE ME FROM YOUR BRETHREN; TO HIM YOU SHALL GIVE HEED to everything He says to you. 23 'And it will be that every soul that does not heed that prophet shall be utterly destroyed from among the people.'

9. The Lord Jesus Christ

The Lord Jesus Christ, of whom Moses and the Prophets wrote, the Apostles preached, He is the Son of God, the brightness of His glory, etc. by whom He made the world; who upholds and governs all things that He has made; who also when the fulness of time was come, was made of a woman, of the tribe of Judah, of the seed of Abraham and David; to wit, of the virgin Mary, the Holy Spirit coming down upon her, the power of the most High overshadowing her; and He was also tempted as we are, yet without sin.

Gen. 3:13-16

13 Then the LORD God said to the woman, "What is this you have done?" And the woman said, "The serpent deceived me, and I ate." 14 The LORD God said to the serpent, "Because you have done this, Cursed are you more than all cattle, And more than every beast of the field; On your belly you will go, And dust you will eat All the days of your life;

15 And I will put enmity Between you and the woman, And between your seed and her seed; He shall bruise you on the head, And you shall bruise him on the heel." 16 To the woman He said, "I will greatly multiply Your pain in childbirth, In pain you will bring forth children; Yet your desire will be for your husband, And he will rule over you."

Gen. 22:15-18

15 Then the angel of the LORD called to Abraham a second time from heaven, 16 and said, "By Myself I have sworn, declares the LORD, because you have done this thing and have not withheld your son, your only son, 17 indeed I will greatly bless you, and I will greatly multiply your seed as the stars of the heavens and as the sand which is on the seashore; and your seed shall possess the gate of their enemies. 18 "In your seed all the nations of the earth shall be blessed, because you have obeyed My voice."

Gen. 49:10

"The scepter shall not depart from Judah, Nor the ruler's staff from between his feet, Until Shiloh comes, And to him shall be the obedience of the peoples.

Dan. 7:13,14

13 "I kept looking in the night visions, And behold, with the clouds of heaven One like a Son of Man was coming, And He came up to the Ancient of Days And was presented before Him. 14 "And to Him was given dominion, Glory and a kingdom, That all the peoples, nations and men of every language Might serve Him. His dominion is an everlasting dominion Which will not pass away; And His kingdom is one Which will not be destroyed.

Dan. 9:24

"Seventy weeks have been decreed for your people and your holy city, to finish the transgression, to make an end of sin, to make atonement for iniquity, to bring in everlasting righteousness, to seal up vision and prophecy and to anoint the most holy

place.

Prov. 8:23

"From everlasting I was established, From the beginning, from the earliest times of the earth.

John 1:1-4

In the beginning was the Word, and the Word was with God, and the Word was God. 2 He was in the beginning with God. 3 All things came into being through Him, and apart from Him nothing came into being that has come into being. 4 In Him was life, and the life was the Light of men.

Heb. 1:8-12

8 But of the Son He says, "YOUR THRONE, O GOD, IS FOREVER AND EVER, AND THE RIGHTEOUS SCEPTER IS THE SCEPTER OF HIS KINGDOM. 9 "YOU HAVE LOVED RIGHTEOUSNESS AND HATED LAWLESSNESS; THEREFORE GOD, YOUR GOD, HAS ANOINTED YOU WITH THE OIL OF GLADNESS ABOVE YOUR COMPANIONS." 10 And, "YOU, LORD, IN THE BEGINNING LAID THE FOUNDATION OF THE EARTH, AND THE HEAVENS ARE THE WORKS OF YOUR HANDS; 11 THEY WILL PERISH, BUT YOU REMAIN; AND THEY ALL WILL BECOME OLD LIKE A GARMENT, 12 AND LIKE A MANTLE YOU WILL ROLL THEM UP; LIKE A GARMENT THEY WILL ALSO BE CHANGED. BUT YOU ARE THE SAME, AND YOUR YEARS WILL NOT COME TO AN END."

Gal. 4:4,5

But when the fullness of the time came, God sent forth His Son, born of a woman, born under the Law, 5 so that He might redeem those who were under the Law, that we might receive the adoption as sons.

Heb. 7:11-17

11 Now if perfection was through the Levitical priesthood (for on the basis of it the people received the Law), what further need was there for another priest to arise according to the order of Melchizedek, and not be designated according to the order of Aaron? 12 For when the priesthood is changed, of necessity there takes place a change of law also. 13 For the one concerning whom these things are spoken belongs to another tribe, from which no one has officiated at the altar. 14 For it is evident that our Lord was descended from Judah, a tribe with reference to which Moses spoke nothing concerning priests. 15 And this is clearer still, if another priest arises according to the likeness of Melchizedek, 16 who has become such not on the basis of a law of physical requirement, but according to the power of an indestructible life. 17 For it is attested of Him, "YOU ARE A PRIEST FOREVER ACCORDING TO THE ORDER OF MELCHIZEDEK."

Rev. 5:4-6

4 Then I began to weep greatly because no one was found worthy to open the book or to look into it; 5 and one of the elders *said to me, "Stop weeping; behold, the Lion that is from the tribe of Judah, the Root of David, has overcome so as to open the book and its seven seals." 6 And I saw between the throne (with the four living creatures) and the elders a Lamb standing, as if slain, having seven horns and seven eyes, which are the seven Spirits of God, sent out into all the earth.

Rom. 1:1-6

1 Paul, a bond-servant of Christ Jesus, called as an apostle, set apart for the gospel of God, 2 which He promised beforehand through His prophets in the holy Scriptures, 3 concerning His Son, who was born of a descendant of David according to the flesh, 4 who was declared the Son of God with power by the resurrection from the dead, according to the Spirit of holiness, Jesus Christ our Lord, 5 through whom we have received grace and apostleship to bring about the obedience of faith among all the Gentiles for His name's sake, 6 among whom you also are the called of Jesus Christ;

Rom. 9:8-10

8 That is, it is not the children of the flesh who are children of God, but the children of the promise are regarded as descendants. 9 For this is the word of promise: "AT THIS TIME I WILL COME, AND SARAH SHALL HAVE A SON." 10 And not only this, but there was Rebekah also, when she had conceived twins by one man, our father Isaac; 11 for though the twins were not yet born and had not done anything good or bad, so that God's purpose according to His choice would stand, not because of works but because of Him who calls,

Matt. 1:16

Jacob was the father of Joseph the husband of Mary, by whom Jesus was born, who is called the Messiah.

Luke 3:23-26

23 When He began His ministry, Jesus Himself was about thirty years of age, being, as was supposed, the son of Joseph, the son of Eli, 24 the son of Matthat, the son of Levi, the son of Melchi, the son of Jannai, the son of Joseph, 25 the son of Mattathias, the son of Amos, the son of Nahum, the son of Hesli, the son of Naggai, 26 the son of Maath, the son of Mattathias, the son of Semein, the son of Josech, the son of Joda,

Heb. 2:16-17

16 For assuredly He does not give help to angels, but He gives help to the descendant of Abraham. 17 Therefore, He had to be made like His brethren in all things, so that He might become a merciful and faithful high priest in things pertaining to God, to make propitiation for the sins of the people.

Isa. 53:2-5

2 For He grew up before Him like a tender shoot, And like a root out of parched ground; He has no stately form or majesty That we should look upon Him, Nor appearance that we should be attracted to Him. 3 He was despised and forsaken of men, A man of sorrows and acquainted with grief; And like one from whom men hide their face He was despised, and we did not esteem Him. 4 Surely our griefs He Himself bore, And our sorrows He carried; Yet we ourselves esteemed Him stricken, Smitten of God, and afflicted. 5 But He was pierced through for our transgressions, He was crushed for our iniquities; The chastening for our well-being fell upon Him, And by His scourging we are healed.

Heb. 4:14-16

14 Therefore, since we have a great high priest who has passed through the heavens, Jesus the Son of God, let us hold fast our confession. 15 For we do not have a high priest who cannot sympathize with our weaknesses, but One who has been tempted in all things as we are, yet without sin. 16 Therefore let us draw near with confidence to the throne of grace, so that we may receive mercy and find grace to help in time of need.

10. Jesus Christ is made the mediator

Jesus Christ is made the mediator of the new and everlasting covenant of grace between God and man, ever to be perfectly and fully the prophet, priest, and king of the Church of God for evermore.

1 Tim. 2:5

5 For there is one God, and one mediator also between God and men, the man Christ Jesus, 6 who gave Himself as a ransom for all, the testimony given at the proper time.

Heb. 9:13-17

13 For if the blood of goats and bulls and the ashes of a heifer sprinkling those who have been defiled sanctify for the cleansing of the flesh, 14 how much more will the blood of Christ, who through the eternal Spirit offered Himself without blemish to God, cleanse your conscience from dead works to serve the living God? 15 For this reason He is the mediator of a new covenant, so that, since a death has taken place for the redemption of the transgressions that were committed under the first covenant, those who have been called may receive the promise of the eternal inheritance. 16 For where a covenant is, there must of necessity be the death of the one who made it. 17 For a covenant is valid only when men are dead, for it is never in force while the one who made it lives.

John 14:6

Jesus said to him, "I am the way, and the truth, and the life; no one comes to the Father but through Me.

Isa. 9:6,7

6 For a child will be born to us, a son will be given to us; And the government will rest on His shoulders; And His name will be called Wonderful Counselor, Mighty God, Eternal Father, Prince of Peace. 7 There will be no end to the increase of His government or of peace, On the throne of David and over his kingdom, To establish it and to uphold it with justice and righteousness From then on and forevermore. The zeal of the LORD of hosts will accomplish this.

11. Unto this office He was appointed by God

Unto this office He was appointed by God from everlasting; and in respect of his manhood, from the womb called, separated, and anointed most fully and abundantly with all gifts necessary, God having without measure poured out His Spirit upon Him.

Prov. 8:23

From everlasting I was established, From the beginning, from the earliest times of the earth.

Isa. 42:5-7

5 Thus says God the LORD, Who created the heavens and stretched them out, Who spread out the earth and its offspring, Who gives breath to the people on it And spirit to those who walk in it, 6 "I am the LORD, I have called You in righteousness, I will also hold You by the hand and watch over You, And I will appoint You as a covenant to the people, As a light to the nations, 7 To open blind eyes, To bring out prisoners from the dungeon And those who dwell in darkness from the prison.

Isa. 49:15,16

15 "Can a woman forget her nursing child And have no compassion on the son of her womb? Even these may forget, but I will not forget you. 16 "Behold, I have inscribed you on the palms of My hands; Your walls are continually before Me.

Isa. 11:1-6

1 Then a shoot will spring from the stem of Jesse, And a branch from his roots will bear fruit. 2 The Spirit of the LORD will rest on Him, The spirit of wisdom and understanding, The spirit of counsel and strength, The spirit of knowledge and the fear of the LORD. 3 And He will delight in the fear of the LORD, And He will not judge by what His eyes see, Nor make a decision by what His ears hear; 4 But with righteousness He will judge the poor, And decide with fairness for the afflicted of the earth; And He will strike the earth with the rod of His mouth, And with the breath of His lips He will slay the wicked. 5 Also righteousness will be the belt about His loins, And faithfulness the belt about His waist. 6 And the wolf will dwell with the lamb, And the leopard will lie down with the young goat, And the calf and the young lion and the fatling together; And a little boy will lead them.

Isa. 61:1-3

1 The Spirit of the Lord GOD is upon me, Because the LORD has anointed me To bring good news to the afflicted; He has sent me to bind up the brokenhearted, To proclaim liberty to captives And freedom to prisoners; 2 To proclaim the favorable year of the LORD And the day of vengeance of our God; To comfort all who mourn, 3 To grant those who mourn in Zion, Giving them a garland instead of ashes, The oil of gladness instead of mourning, The mantle of praise instead of a spirit of fainting. So they will be called oaks of righteousness, The planting of the LORD, that He may be glorified.

Luke 4:17-22

17 And the book of the prophet Isaiah was handed to Him. And He opened the book and found the place where it was written, 18 "THE SPIRIT OF THE LORD IS UPON ME, BECAUSE HE ANOINTED ME TO PREACH THE GOSPEL TO THE POOR. HE HAS SENT ME TO PROCLAIM RELEASE TO THE CAPTIVES, AND RECOVERY OF SIGHT TO THE BLIND, TO SET FREE THOSE WHO ARE OPPRESSED, 9 TO PROCLAIM THE FAVORABLE YEAR OF THE LORD." 20 And He closed the book, gave it back to the attendant and sat down; and the eyes of all in the synagogue were fixed on Him. 21 And He began to say to them, "Today this Scripture has been fulfilled in your hearing." 22 And all were speaking well of Him, and wondering at the gracious words which were falling from His lips; and they were saying, "Is this not Joseph's son?"

John 1:14-26

14 And the Word became flesh, and dwelt among us, and we saw His glory, glory as of the only begotten from the Father, full of grace and truth. 15 John *testified about Him and cried out, saying, "This was He of whom I said, 'He who comes after me has a higher rank than I, for He existed before me.'" 16 For of His fullness we have all received, and grace upon grace. 17 For the Law was given through Moses; grace and truth were realized through Jesus Christ. 18 No one has seen God at any time; the only begotten God who is in the bosom of the Father, He has explained Him. 19 This is the testimony of John, when the Jews sent to him priests and Levites from Jerusalem to ask him, "Who are you?" 20 And he confessed and did not deny, but confessed, "I am not the Christ." 21 They asked him, "What then? Are you Elijah?" And he *said, "I am not." "Are you the Prophet?" And he answered, "No." 22 Then they said to him, "Who are you, so that we may give an answer to those who sent us? What do you say about yourself?" 23 He said, "I am A VOICE OF ONE CRYING IN THE WILDERNESS, 'MAKE STRAIGHT THE WAY OF THE LORD,' as Isaiah the prophet said." 24 Now they had been sent from the Pharisees.

25 They asked him, and said to him, "Why then are you baptizing, if you are not the Christ, nor Elijah, nor the Prophet?" 26 John answered them saying, "I baptize in water, but among you stands One whom you do not know.

John 3:34-36

34 "For He whom God has sent speaks the words of God; for He gives the Spirit without measure. 35 "The Father loves the Son and has given all things into His hand. 36 "He who believes in the Son has eternal life; but he who does not obey the Son will not see life, but the wrath of God abides on him.

12. Concerning His mediatorship

Concerning His mediatorship, the Scripture holds forth Christ's call to His office; for none takes this honor upon Him, but He that is called of God as was Aaron, it being an action of God, whereby a special promise being made, He ordains His Son to this office; which promise is, that Christ should be made a sacrifice for sin; that He should see His seed, and prolong His days, and the pleasure of the Lord shall prosper in His hand; all of mere free and absolute grace towards God's elect, and without any condition foreseen in them to procure it.

Heb. 5:1-6

1 For every high priest taken from among men is appointed on behalf of men in things pertaining to God, in order to offer both gifts and sacrifices for sins; 2 he can deal gently with the ignorant and misguided, since he himself also is beset with weakness; 3 and because of it he is obligated to offer sacrifices for sins, as for the people, so also for himself. 4 And no one takes the honor to himself, but receives it when he is called by God, even as Aaron was. 5 So also Christ did not glorify Himself so as to become a high priest, but He who said to Him, "YOU ARE MY SON, TODAY I HAVE BEGOTTEN YOU"; 6 just as He says also in another passage, "YOU ARE A PRIEST FOREVER ACCORDING TO THE ORDER OF MELCHIZEDEK."

Isa. 53:10,11

10 But the LORD was pleased To crush Him, putting Him to grief; If He would render Himself as a guilt offering, He will see His offspring, He will prolong His days, And the good pleasure of the LORD will prosper in His hand. 11 As a result of the anguish of His soul, He will see it and be satisfied; By His knowledge the Righteous One, My Servant, will justify the many, As He will bear their iniquities.

John 3:14-17

14 "As Moses lifted up the serpent in the wilderness, even so must the Son of Man be lifted up; 15 so that whoever believes will in Him have eternal life. 16 "For God so loved the world, that He gave His only begotten Son, that whoever believes in Him shall not perish, but have eternal life. 17 "For God did not send the Son into the world to judge the world, but that the world might be saved through Him.

Rom. 8:32

He who did not spare His own Son, but delivered Him over for us all, how will He not also with Him freely give us all things?

13 . This office to be mediator

This office to be mediator, that is, to be prophet, priest, and king of the Church of God, is so proper to Christ, that neither in whole, or any part thereof, it cannot be transferred from Him to any other.

1 Tim. 2:5,6

5 For there is one God, and one mediator also between God and men, the man Christ Jesus, 6 who gave Himself as a ransom for all, the testimony given at the proper time.

Heb. 7:23-25

23 The former priests, on the one hand, existed in greater numbers because they were prevented by death from continuing, 24 but Jesus, on the other hand, because He continues forever, holds His priesthood permanently. 25 Therefore He is able also to save forever those who draw near to God through Him, since He always lives to make intercession for them.

Dan. 7:13-14

13 I kept looking in the night visions, And behold, with the clouds of heaven One like a Son of Man was coming, And He came up to the Ancient of Days And was presented before Him. 14 "And to Him was given dominion, Glory and a kingdom, That all the peoples, nations and men of every language Might serve Him. His dominion is an everlasting dominion Which will not pass away; And His kingdom is one Which will not be destroyed.

Acts 4:10-12

10 let it be known to all of you and to all the people of Israel, that by the name of Jesus Christ the Nazarene, whom you crucified, whom God raised from the dead--by this name this man stands here before you in good health. 11 "He is the STONE WHICH WAS REJECTED by you, THE BUILDERS, but WHICH BECAME THE CHIEF CORNER stone. 12 "And there is salvation in no one else; for there is no other name under heaven that has been given among men by which we must be saved."

Luke 1:30-33

30 The angel said to her, Do not be afraid, Mary; for you have found favor with God. 31 And behold, you will conceive in your womb and bear a son, and you shall name Him Jesus. 32 He will be great and will be called the Son of the Most High; and the Lord God will give Him the throne of His father David; 33 and He will reign over the house of Jacob forever, and His kingdom will have no end.

John 14:6

6 Jesus said to him, "I am the way, and the truth, and the life; no one comes to the Father but through Me.

14. This office to which Christ is called, is threefold

This office to which Christ is called, is threefold; a prophet, priest, and king: This number and order of offices is necessary, for in respect of our ignorance, we stand in need of His prophetical office; in respect of our great alienation from God, we need His priestly office to reconcile us; and in respect of our averseness and utter inability to return to God, we need His kingly office, to convince, subdue, draw, uphold and preserve us to His heavenly kingdom.

Deut. 18:15

The LORD your God will raise up for you a prophet like me from among you, from your countrymen, you shall listen to him.

Acts 3:22,23

22 Moses said, 'THE LORD GOD WILL RAISE UP FOR YOU A PROPHET LIKE ME FROM YOUR BRETHREN; TO HIM YOU SHALL GIVE HEED to everything He says to you. 23 'And it will be that every soul that does not heed that prophet shall be utterly destroyed from among the people.'

Heb. 3:1-3

1 Therefore, holy brethren, partakers of a heavenly calling, consider Jesus, the Apostle and High Priest of our confession; 2 He was faithful to Him who appointed Him, as Moses also was in all His house. 3 For He has been counted worthy of more glory than Moses, by just so much as the builder of the house has more honor than the house.

Heb. 4:14-16

14 Therefore, since we have a great high priest who has passed through the heavens, Jesus the Son of God, let us hold fast our confession. 15 For we do not have a high priest who cannot sympathize with our weaknesses, but One who has been tempted in all things as we are, yet without sin. 16 Therefore let us draw near with confidence to the throne of grace, so that we may receive mercy and find grace to help in time of need.

Ps. 2:4-8

4 He who sits in the heavens laughs, The Lord scoffs at them. 5 Then He will speak to them in His anger And terrify them in His fury, saying, 6 "But as for Me, I have installed My King Upon Zion, My holy mountain." 7 "I will surely tell of the decree of the LORD: He said to Me, 'You are My Son, Today I have begotten You. 8 'Ask of Me, and I will surely give the nations as Your inheritance, And the very ends of the earth as Your possession.

2 Cor. 5:18-20

18 Now all these things are from God, who reconciled us to Himself through Christ and gave us the ministry of reconciliation, 19 namely, that God was in Christ reconciling the world to Himself, not counting their trespasses against them, and He has committed to us the word of reconciliation. 20 Therefore, we are ambassadors for Christ, as though God were making an appeal through us; we beg you on behalf of Christ, be reconciled to God.

Acts 26:15-18

15 "And I said, 'Who are You, Lord?' And the Lord said, 'I am Jesus whom you are persecuting. 16 'But get up and stand on your feet; for this purpose I have appeared to you, to appoint you a minister and a witness not only to the things which you have seen, but also to the things in which I will appear to you; 17 rescuing you from the Jewish people and from the Gentiles, to whom I am sending you, 18 to open their eyes so that they may turn from darkness to light and from the dominion of Satan to God, that they may receive forgiveness of sins and an inheritance among those who have been sanctified by faith in Me.'

Col. 1:19-22

19 For it was the Father's good pleasure for all the fullness to dwell in Him, 20 and through Him to reconcile all things to Himself, having made peace through the blood of His cross; through Him, I say, whether things on earth or things in heaven. 21 And although you were formerly alienated and hostile in mind, engaged in evil deeds, 22 yet He has now reconciled you in His fleshly body through death, in order to present you before Him holy and blameless and beyond reproach

John 16:7-11

7 "But I tell you the truth, it is to your advantage that I go away; for if I do not go away, the Helper will not come to you; but if I go, I will send Him to you. 8 "And He, when He comes, will convict the world concerning sin and righteousness and judgment; 9 concerning sin, because they do not believe in Me; 10 and concerning righteousness, because I go to the Father and you no longer see Me; 11 and concerning judgment, because the ruler of this world has been judged.

Ps. 110:1-3

1 The LORD says to my Lord: "Sit at My right hand Until I make Your enemies a footstool for Your feet." 2 The LORD will stretch forth Your strong scepter from Zion, saying, "Rule in the midst of Your enemies." 3 Your people will volunteer freely in the day of Your power; In holy array, from the womb of the dawn, Your youth are to You as the dew.

Song of Sol. 1:2-4

2 May he kiss me with the kisses of his mouth! For your love is better than wine. 3 Your oils have a pleasing fragrance, Your name is like purified oil; Therefore the maidens love you. 4 Draw me after you and let us run together! The king has brought me into his chambers. We will rejoice in you and be glad; We will extol your love more than wine. Rightly do they love you.

John 6:44

No one can come to Me unless the Father who sent Me draws him; and I will raise him up on the last day.

Phil. 4:11-13

11 Not that I speak from want, for I have learned to be content in whatever circumstances I am. 12 I know how to get along with humble means, and I also know how to live in prosperity; in any and every circumstance I have learned the secret of being filled and going hungry, both of having abundance and suffering need. 13 I can do all things through Him who strengthens me.

2 Tim. 4:18

The Lord will rescue me from every evil deed, and will bring me safely to His heavenly kingdom; to Him be the glory forever and ever. Amen.

15 . Concerning the prophecy of Christ

Concerning the prophecy of Christ, it is that whereby He has revealed the will of God, whatsoever is needful for His servants to know and obey; and therefore He is called not only a prophet and doctor, and the apostle of our profession, and the angel of the covenant, but also the very wisdom of God, in whom are hid all the treasures of wisdom and knowledge, who for ever continues revealing the same truth of the gospel to His people.

John 1:17,18

17 For the Law was given through Moses; grace and truth were realized through Jesus Christ. 18 No one has seen God at any time; the only begotten God who is in the bosom of the Father, He has explained Him.

John 12:49,50

49 "For I did not speak on My own initiative, but the Father Himself who sent Me has given Me a commandment as to what to say and what to speak. 50 "I know that His commandment is eternal life; therefore the things I speak, I speak just as the Father has told Me."

John 17:6-8

6 I have manifested Your name to the men whom You gave Me out of the world; they were Yours and You gave them to Me, and they have kept Your word. 7 "Now they have come to know that everything You have given Me is from You; 8 for the words which You gave Me I have given to them; and they received them and truly understood that I came forth from You, and they believed that You sent Me.

Deut. 18:15

The LORD your God will raise up for you a prophet like me from among you, from your countrymen, you shall listen to him.

Matt. 23:8-12

8 "But do not be called Rabbi; for One is your Teacher, and you are all brothers. 9 "Do not call anyone on earth your father; for One is your Father, He who is in heaven. 10 "Do not be called leaders; for One is your Leader, that is, Christ. 11 "But the greatest among you shall be your servant. 12 "Whoever exalts himself shall be humbled; and whoever humbles himself shall be exalted.

Heb. 3:1-3

1 Therefore, holy brethren, partakers of a heavenly calling, consider Jesus, the Apostle and High Priest of our confession; 2 He was faithful to Him who appointed Him, as Moses also was in all His house. 3 For He has been counted worthy of more glory than Moses, by just so much as the builder of the house has more honor than the house.

Mal. 3:1-3

1 "Behold, I am going to send My messenger, and he will clear the way before Me. And the Lord, whom you seek, will suddenly come to His temple; and the messenger of the covenant, in whom you delight, behold, He is coming," says the LORD of hosts. 2 "But who can endure the day of His coming? And who can stand when He appears? For He is like a refiner's fire and like fullers' soap. 3 "He will sit as a smelter and purifier of silver, and He will purify the sons of Levi and refine them like gold and silver, so that they may present to the LORD offerings in righteousness.

1 Cor. 1:22-25

22 For indeed Jews ask for signs and Greeks search for wisdom; 23 but we preach Christ crucified, to Jews a stumbling block and to Gentiles foolishness, 24 but to those who are the called, both Jews and Greeks, Christ the power of God and the wisdom of God. 25 Because the foolishness of God is wiser than men, and the weakness of God is stronger than men.

Col. 2:1-3

1 For I want you to know how great a struggle I have on your behalf and for those who are at Laodicea, and for all those who have not personally seen my face, 2 that their hearts may be encouraged, having been knit together in love, and attaining to all the wealth that comes from the full assurance of understanding, resulting in a true knowledge of God's mystery, that is, Christ Himself, 3 in whom are hidden all the treasures of wisdom and knowledge.

16. That He might be a prophet every way complete

That He might be a prophet every way complete, it was necessary He should be God, and also that He should be man; For unless He had been God, He could never have perfectly understood the will of God; and unless He had been man, He could not suitably have unfolded it in His own person to men.

John 1:17,18

17 For the Law was given through Moses; grace and truth were realized through Jesus Christ. 18 No one has seen God at any time; the only begotten God who is in the bosom of the Father, He has explained Him.

Acts 3:22,23

22 "Moses said, 'THE LORD GOD WILL RAISE UP FOR YOU A PROPHET LIKE ME FROM YOUR BRETHREN; TO HIM YOU SHALL GIVE HEED to everything He says to you. 23 'And it will be that every soul that does not heed that prophet shall be utterly destroyed from among the people.'

Deut. 18:15

The LORD your God will raise up for you a prophet like me from among you, from your countrymen, you shall listen to him.

Heb. 1:1,2

1 God, after He spoke long ago to the fathers in the prophets in many portions and in many ways, 2 in these last days has spoken to us in His Son, whom He appointed heir of all things, through whom also He made the world.

Note:

That Jesus Christ is God is wonderfully and clearly expressed in the Scriptures. He is called the mighty God, Isa. 9:6. That Word was God, John 1:1. Christ, who is God over all, Rom 9:5. God manifested in the flesh, 1 Tim. 3:16. The same is very God, 1 John 5:20. He is the first, Rev. 1:8. He gives being to all things, and without Him was nothing made, John 1:2. He forgives sins, Matt. 9:6. He is before Abraham, John 8:58. He was and is, and ever will be the same, Heb. 13:8. He is always with His to the end of the world, Matt. 28:20. Which could not be said of Jesus Christ, if He were not God. And to the Sone He saith, Thy throne, O God, is forever and ever, Heb. 1:8, John 1:18.

Also, Christ is not only perfectly God, but perfect man, made of a woman, Gal. 4:4. Made of the seed of David, Rom 1:3. Coming out of the loins of David, Acts 2:30. Of Jesse and Judah, Acts 13:23. In that the children were partakers of flesh and blood He Himself likewise took part with them, Heb. 2:14. He took not on Him the nature of angels, but the seed of Abraham, verse 16. So that we are bone of His bone, and flesh of His flesh, Eph. 5:30. So that He that sanctifies, and they that are sanctified are all of one, Heb.2:11. See

Acts 3:22, Deut. 18:15; Heb. 1:1.

17 . Concerning His priesthood

Concerning His priesthood, Christ having sanctified Himself, has appeared once to put away sin by that one offering of Himself a sacrifice for sin, by which He has fully finished and suffered all things God required for the salvation of His elect, and removed all rites and shadows, etc. and is now entered within the vail into the holy of holies, which is the presence of God. Also, He makes His people a spiritual house, an holy priesthood, to offer up spiritual sacrifice acceptable to God through Him. Neither doth the Father accept, nor Christ offer to the Father, any other worship or worshippers.

John 17:18-21

18 As You sent Me into the world, I also have sent them into the world. 19 "For their sakes I sanctify Myself, that they themselves also may be sanctified in truth. 20 I do not ask on behalf of these alone, but for those also who believe in Me through their word; 21 that they may all be one; even as You, Father, are in Me and I in You, that they also may be in Us, so that the world may believe that You sent Me.

Heb. 5:7-12

7 In the days of His flesh, He offered up both prayers and supplications with loud crying and tears to the One able to save Him from death, and He was heard because of His piety. 8 Although He was a Son, He learned obedience from the things which He suffered. 9 And having been made perfect, He became to all those who obey Him the source of eternal salvation, 10 being designated by God as a high priest according to the order of Melchizedek. 11 Concerning him we have much to say, and it is hard to explain, since you have become dull of hearing. 12 For though by this time you ought to be teachers, you have need again for someone to teach you the elementary principles of the oracles of God, and you have come to need milk and not solid food.

Rom. 5:17-19

17 For if by the transgression of the one, death reigned through the one, much more those who receive the abundance of grace and of the gift of righteousness will reign in life through the One, Jesus Christ. 18 So then as through one transgression there resulted condemnation to all men, even so through one act of righteousness there resulted justification of life to all men. 19 For as through the one man's disobedience the many were made sinners, even so through the obedience of the One the many will be made righteous.

Eph. 5:1-2

1 Therefore be imitators of God, as beloved children; 2 and walk in love, just as Christ also loved you and gave Himself up for us, an offering and a sacrifice to God as a fragrant aroma.

Col. 1:18-20

18 He is also head of the body, the church; and He is the beginning, the firstborn from the dead, so that He Himself will come to have first place in everything. 19 For it was the Father's good pleasure for all the fullness to dwell in Him, 20 and through Him to reconcile all things to Himself, having made peace through the blood of His cross; through Him, I say, whether things on earth or things in heaven.

Eph. 2:13-16

13 But now in Christ Jesus you who formerly were far off have been brought near by the blood of Christ. 14 For He Himself is our peace, who made both groups into one and broke down the barrier of the dividing wall, 15 by abolishing in His flesh the enmity, which is the Law of commandments contained in ordinances, so that in Himself He might make the two into one new man, thus establishing peace, 16 and might reconcile them both in one body to God through the cross, by it having put to death the enmity.

Rom. 8:33,34

33 Who will bring a charge against God's elect? God is the one who justifies; 34 who is the one who condemns? Christ Jesus is He who died, yes, rather who was raised, who is at the right hand of God, who also intercedes for us.

Heb. 9:23-25

23 Therefore it was necessary for the copies of the things in the heavens to be cleansed with these, but the heavenly things themselves with better sacrifices than these. 24 For Christ did not enter a holy place made with hands, a mere copy of the true one, but into heaven itself, now to appear in the presence of God for us; 25 nor was it that He would offer Himself often, as the high priest enters the holy place year by year with blood that is not his own.

Heb. 8:1,2

1 Now the main point in what has been said is this: we have such a high priest, who has taken His seat at the right hand of the throne of the Majesty in the heavens, 2 a minister in the sanctuary and in the true tabernacle, which the Lord pitched, not man.

1 Pet. 2:4,5

4 And coming to Him as to a living stone which has been rejected by men, but is choice and precious in the sight of God, 5 you also, as living stones, are being built up as a spiritual house for a holy priesthood, to offer up spiritual sacrifices acceptable to God through Jesus Christ.

John 4:21-24

21 Jesus said to her, "Woman, believe Me, an hour is coming when neither in this mountain nor in Jerusalem will you worship the Father. 22 "You worship what you do

not know; we worship what we know, for salvation is from the Jews. 23 "But an hour is coming, and now is, when the true worshipers will worship the Father in spirit and truth;

for such people the Father seeks to be His worshipers. 24 "God is spirit, and those who worship Him must worship in spirit and truth."

. This priesthood was not legal or temporary

This priesthood was not legal or temporary, but according to the order of Melchisedec, and is stable and perfect, not for a time, but forever, which is suitable to Jesus Christ, as to Him that ever lives. Christ was the priest, sacrifice, and altar: He was a priest according to both natures; He was a sacrifice according to His human nature; whence in Scripture it is attributed to His body, to His blood: Yet the effectualness of this sacrifice did depend upon His divine nature; therefore it is called the blood of God. He was the altar according to His divine nature, it belonging to the altar to sanctify that which is offered upon it, and so it ought to be of greater dignity than the sacrifice itself.

Heb. 7:14-16

14 For it is evident that our Lord was descended from Judah, a tribe with reference to which Moses spoke nothing concerning priests. 15 And this is clearer still, if another priest arises according to the likeness of Melchizedek, 16 who has become such not on the basis of a law of physical requirement, but according to the power of an indestructible life.

Heb. 5:4-6

4And no one takes the honor to himself, but receives it when he is called by God, even as Aaron was. 5 So also Christ did not glorify Himself so as to become a high priest, but He who said to Him, "YOU ARE MY SON, TODAY I HAVE BEGOTTEN YOU"; 6 just as He says also in another passage, "YOU ARE A PRIEST FOREVER ACCORDING TO THE ORDER OF MELCHIZEDEK."

Heb. 10:4-10

4 For it is impossible for the blood of bulls and goats to take away sins. 5 Therefore, when He comes into the world, He says, "SACRIFICE AND OFFERING YOU HAVE NOT DESIRED, BUT A BODY YOU HAVE PREPARED FOR ME; 6 IN WHOLE BURNT OFFERINGS AND sacrifices FOR SIN YOU HAVE TAKEN NO PLEASURE. 7 "THEN I SAID, 'BEHOLD, I HAVE COME (IN THE SCROLL OF THE BOOK IT IS WRITTEN OF ME) TO DO YOUR WILL, O GOD.'" 8 After saying above, "SACRIFICES AND OFFERINGS AND WHOLE BURNT OFFERINGS AND sacrifices FOR SIN YOU HAVE NOT DESIRED, NOR HAVE YOU TAKEN PLEASURE in them" (which are offered according to the Law), 9 then He said, "BEHOLD, I HAVE COME TO DO YOUR WILL." He takes away the first in order to establish the second. 10 By this will we have been

sanctified through the offering of the body of Jesus Christ once for all.

1 Pet. 1:17-19

17 If you address as Father the One who impartially judges according to each one's work, conduct yourselves in fear during the time of your stay on earth; 18 knowing that you were not redeemed with perishable things like silver or gold from your futile way of life inherited from your forefathers, 19 but with precious blood, as of a lamb unblemished and spotless, the blood of Christ.

Col. 1:19- 22

19 For it was the Father's good pleasure for all the fullness to dwell in Him, 20 and through Him to reconcile all things to Himself, having made peace through the blood of His cross; through Him, I say, whether things on earth or things in heaven. 21 And although you were formerly alienated and hostile in mind, engaged in evil deeds, 22 yet He has now reconciled you in His fleshly body through death, in order to present you before Him holy and blameless and beyond reproach--

Heb. 9:13,14

13 For if the blood of goats and bulls and the ashes of a heifer sprinkling those who have been defiled sanctify for the cleansing of the flesh, 14 how much more will the blood of Christ, who through the eternal Spirit offered Himself without blemish to God, cleanse your conscience from dead works to serve the living God?

Acts 20:28

28 "Be on guard for yourselves and for all the flock, among which the Holy Spirit has made you overseers, to shepherd the church of God which He purchased with His own blood.

Heb. 13:10-15

10 We have an altar from which those who serve the tabernacle have no right to eat. 11 For the bodies of those animals whose blood is brought into the holy place by the high priest as an offering for sin, are burned outside the camp. 12 Therefore Jesus also, that He might sanctify the people through His own blood, suffered outside the gate. 13 So, let us go out to Him outside the camp, bearing His reproach. 14 For here we do not have a lasting city, but we are seeking the city which is to come. 15 Through Him then, let us continually offer up a sacrifice of praise to God, that is, the fruit of lips that give thanks to His name.

Matt. 23:16-18

16 "Woe to you, blind guides, who say, 'Whoever swears by the temple, that is nothing; but whoever swears by the gold of the temple is obligated.' 17 "You fools and blind men! Which is more important, the gold or the temple that sanctified the gold? 18 "And, 'Whoever swears by the altar, that is nothing, but whoever swears by the offering on it, he is obligated.'

John 17:17-19

17 "Sanctify them in the truth; Your word is truth. 18 "As You sent Me into the world, I also have sent them into the world. 19 "For their sakes I sanctify Myself, that they themselves also may be sanctified in truth.

19 . Concerning His kingly office

Concerning His kingly office, Christ being risen from the dead, and ascended into heaven, and having all power in heaven and earth, He doth spiritually govern His church, and doth exercise His power over all, angels and men, good and bad, to the preservation and salvation of the elect, and to the overruling and destruction of His enemies. By this kingly power He applies the benefits, virtue, and fruits of His prophecy and priesthood to His elect, subduing their sins, preserving and strengthening them in all their conflicts against Satan, the world, and the flesh, keeping their hearts in faith and filial fear by His Spirit: By this His mighty power He rules the vessels of wrath, using, limiting and restraining them, as it seems good to His infinite wisdom.

1 Cor. 15:3-4

3 For I delivered to you as of first importance what I also received, that Christ died for our sins according to the Scriptures, 4 and that He was buried, and that He was raised on the third day according to the Scriptures,

1 Pet. 3:21,22

21 Corresponding to that, baptism now saves you--not the removal of dirt from the flesh, but an appeal to God for a good conscience--through the resurrection of Jesus

Christ, 22 who is at the right hand of God, having gone into heaven, after angels and authorities and powers had been subjected to Him.

Matt. 28:18,19

18 And Jesus came up and spoke to them, saying, "All authority has been given to Me in heaven and on earth. 19 "Go therefore and make disciples of all the nations, baptizing them in the name of the Father and the Son and the Holy Spirit, 20 teaching them to observe all that I commanded you; and lo, I am with you always, even to the end of the age."

Luke 24:51

50 And He led them out as far as Bethany, and He lifted up His hands and blessed them. 51 While He was blessing them, He parted from them and was carried up into heaven.

Acts 1:1,2

1 The first account I composed, Theophilus, about all that Jesus began to do and teach, 2 until the day when He was taken up to heaven, after He had by the Holy Spirit given orders to the apostles whom He had chosen.

Acts 5:30,31

30 "The God of our fathers raised up Jesus, whom you had put to death by hanging Him on a cross. 31 "He is the one whom God exalted to His right hand as a Prince and a Savior, to grant repentance to Israel, and forgiveness of sins.

John 19:35-36

35 And he who has seen has testified, and his testimony is true; and he knows that he is telling the truth, so that you also may believe. 36 For these things came to pass to fulfill the Scripture, "NOT A BONE OF HIM SHALL BE BROKEN."

Rom. 14:7-9

7 For not one of us lives for himself, and not one dies for himself; 8 for if we live, we live for the Lord, or if we die, we die for the Lord; therefore whether we live or die, we are the Lord's. 9 For to this end Christ died and lived again, that He might be Lord both of the dead and of the living.

John 5:26,27

26 "For just as the Father has life in Himself, even so He gave to the Son also to have life in Himself; 27 and He gave Him authority to execute judgment, because He is the Son of Man.

Rom. 5:6-8

6 For while we were still helpless, at the right time Christ died for the ungodly. 7 For one will hardly die for a righteous man; though perhaps for the good man someone would dare even to die. 8 But God demonstrates His own love toward us, in that while we were yet sinners, Christ died for us.

Rom. 14:16,17

16 Therefore do not let what is for you a good thing be spoken of as evil; 17 for the kingdom of God is not eating and drinking, but righteousness and peace and joy in the Holy Spirit. 18 For he who in this way serves Christ is acceptable to God and approved by men.

Gal. 5:22-25

22 But the fruit of the Spirit is love, joy, peace, patience, kindness, goodness, faithfulness, 23 gentleness, self-control; against such things there is no law. 24 Now those who belong to Christ Jesus have crucified the flesh with its passions and desires. 25 If we live by the Spirit, let us also walk by the Spirit.

Mark 1:27

27 They were all amazed, so that they debated among themselves, saying, "What is this? A new teaching with authority! He commands even the unclean spirits, and they obey Him."

Heb. 1:13,14

13 But to which of the angels has He ever said, "SIT AT MY RIGHT HAND, UNTIL I MAKE YOUR ENEMIES A FOOTSTOOL FOR YOUR FEET"? 14 Are they not all ministering spirits, sent out to render service for the sake of those who will inherit salvation?

John 16:13-15

13 "But when He, the Spirit of truth, comes, He will guide you into all the truth; for He will not speak on His own initiative, but whatever He hears, He will speak; and He will disclose to you what is to come. 14 "He will glorify Me, for He will take of Mine and will disclose it to you. 15 "All things that the Father has are Mine; therefore I said that He takes of Mine and will disclose it to you.

Job 2:6-8

6 So the LORD said to Satan, "Behold, he is in your power, only spare his life." 7 Then Satan went out from the presence of the LORD and smote Job with sore boils from the sole of his foot to the crown of his head. 8 And he took a potsherd to scrape himself while he was sitting among the ashes.

Rom. 1:20-21

20 For since the creation of the world His invisible attributes, His eternal power and divine nature, have been clearly seen, being understood through what has been made, so that they are without excuse. 21 For even though they knew God, they did not honor Him as God or give thanks, but they became futile in their speculations, and their foolish heart was darkened.

Rom. 9:13-18

13 Just as it is written, "JACOB I LOVED, BUT ESAU I HATED." 14 What shall we say then? There is no injustice with God, is there? May it never be! 15 For He says to Moses, "I WILL HAVE MERCY ON WHOM I HAVE MERCY, AND I WILL HAVE COMPASSION ON WHOM I HAVE COMPASSION." 16 So then it does not depend on the man who wills or the man who runs, but on God who has mercy. 17 For the Scripture says to Pharaoh, "FOR THIS VERY PURPOSE I RAISED YOU UP, TO DEMONSTRATE MY POWER IN YOU, AND THAT MY NAME MIGHT BE PROCLAIMED THROUGHOUT THE WHOLE EARTH." 18 So then He has mercy on whom He desires, and He hardens whom He desires.

Eph. 4:17-19

17 So this I say, and affirm together with the Lord, that you walk no longer just as the

Gentiles also walk, in the futility of their mind, 18 being darkened in their understanding, excluded from the life of God because of the ignorance that is in them, because of the hardness of their heart; 19 and they, having become callous, have given themselves over to sensuality for the practice of every kind of impurity with greediness.

2 Pet. 2:1-22

1 But false prophets also arose among the people, just as there will also be false teachers among you, who will secretly introduce destructive heresies, even denying the Master who bought them, bringing swift destruction upon themselves. 2 Many will follow their sensuality, and because of them the way of the truth will be maligned; 3 and in their greed they will exploit you with false words; their judgment from long ago is not idle, and their destruction is not asleep. 4 For if God did not spare angels when they sinned, but cast them into hell and committed them to pits of darkness, reserved for judgment;

5 and did not spare the ancient world, but preserved Noah, a preacher of righteousness, with seven others, when He brought a flood upon the world of the ungodly; 6 and if He condemned the cities of Sodom and Gomorrah to destruction by reducing them to ashes, having made them an example to those who would live ungodly lives thereafter; 7 and if He rescued righteous Lot, oppressed by the sensual conduct of unprincipled men 8 (for by what he saw and heard that righteous man, while living among them, felt his righteous soul tormented day after day by their lawless deeds), 9 then the Lord knows how to rescue the godly from temptation, and to keep the unrighteous under punishment for the day of judgment, 10 and especially those who indulge the flesh in its corrupt desires and despise authority. Daring, self-willed, they do not tremble when they revile angelic majesties, 11 whereas angels who are greater in might and power do not bring a reviling judgment against them before the Lord. 12 But these, like unreasoning animals, born as creatures of instinct to be captured and killed, reviling where they have no knowledge, will in the destruction of those creatures also be destroyed, 13 suffering wrong as the wages of doing wrong. They count it a pleasure to revel in the daytime. They are stains and blemishes, reveling in their deceptions, as they carouse with you, 14 having eyes full of adultery that never cease from sin, enticing unstable souls, having a heart trained in greed, accursed children; 15 forsaking the right way, they have gone astray, having followed the way of Balaam, the son of Beor, who loved the wages of unrighteousness; 16 but he received a rebuke for his own transgression, for a mute donkey, speaking with a voice of a man, restrained the madness of the prophet. 17 These are springs without water and mists driven by a storm, for whom the black darkness has been reserved. 18 For speaking out arrogant words of vanity they entice by fleshly desires, by sensuality, those who barely escape from the ones who live in error, 19 promising them freedom while they themselves are slaves of corruption; for by what a man is overcome, by this he is enslaved. 20 For if, after they have escaped the defilements of the world by the knowledge of the Lord and Savior Jesus Christ, they are again entangled in them and are overcome, the last state has become worse for them than the first. 21 For it would be better for them not to have known the way of righteousness, than having known it, to turn away from the holy commandment handed on to them. 22 It has happened to them according to the true proverb, "A DOG RETURNS TO ITS OWN VOMIT," and, "A sow, after washing, returns to wallowing in the mire."

20 . This His kingly power shall be more fully manifested

This His kingly power shall be more fully manifested when He shall come in glory to reign among His saints, when He shall put down all rule and authority under His feet, that the glory of the Father may be perfectly manifested in His Son, and the glory of the Father and the Son in all His members.

1 Cor. 15:23-28

23 But each in his own order: Christ the first fruits, after that those who are Christ's at His coming, 24 then comes the end, when He hands over the kingdom to the God and Father, when He has abolished all rule and all authority and power. 25 For He must reign until He has put all His enemies under His feet. 26 The last enemy that will be abolished is death. 27 For HE HAS PUT ALL THINGS IN SUBJECTION UNDER HIS FEET. But when He says, "All things are put in subjection," it is evident that He is excepted who put all things in subjection to Him. 28 When all things are subjected to Him, then the Son Himself also will be subjected to the One who subjected all things to Him, so that God may be all in all.

Heb. 9:27,28

27 And inasmuch as it is appointed for men to die once and after this comes judgment, 28 so Christ also, having been offered once to bear the sins of many, will appear a second time for salvation without reference to sin, to those who eagerly await Him.

2 Thess. 1:5-10

5 This is a plain indication of God's righteous judgment so that you will be considered worthy of the kingdom of God, for which indeed you are suffering. 6 For after all it is only just for God to repay with affliction those who afflict you, 7 and to give relief to you who are afflicted and to us as well when the Lord Jesus will be revealed from heaven with His mighty angels in flaming fire, 8 dealing out retribution to those who do not know God and to those who do not obey the gospel of our Lord Jesus. 9 These will pay the penalty of eternal destruction, away from the presence of the Lord and from the glory of His power, 10 when He comes to be glorified in His saints on that day, and to be marveled at among all who have believed--for our testimony to you was believed.

1 Thess. 4:15-17

14 For if we believe that Jesus died and rose again, even so God will bring with Him those who have fallen asleep in Jesus. 15 For this we say to you by the word of the Lord, that we who are alive and remain until the coming of the Lord, will not precede those who have fallen asleep. 16 For the Lord Himself will descend from heaven with a shout, with the voice of the archangel and with the trumpet of God, and the dead in Christ will rise first. 17 Then we who are alive and remain will be caught up together with them in the clouds to meet the Lord in the air, and so we shall always be with the Lord. 18 Therefore comfort one another with these words.

John 17:20-26

20 "I do not ask on behalf of these alone, but for those also who believe in Me through their word; 21 that they may all be one; even as You, Father, are in Me and I in You, that they also may be in Us, so that the world may believe that You sent Me. 22 "The glory which You have given Me I have given to them, that they may be one, just as We are one; 23 I in them and You in Me, that they may be perfected in unity, so that the world may know that You sent Me, and loved them, even as You have loved Me. 24 "Father, I desire that they also, whom You have given Me, be with Me where I am, so that they may see My glory which You have given Me, for You loved Me before the foundation of the world. 25 "O righteous Father, although the world has not known You, yet I have known You; and these have known that You sent Me; 26 and I have made Your name known to them, and will make it known, so that the love with which You loved Me may be in them, and I in them."

21 . Jesus Christ by His death did purchase salvation

Jesus Christ by His death did purchase salvation for the elect that God gave unto Him: These only have interest in Him, and fellowship with Him, for whom He makes intercession to His Father in their behalf, and to them alone doth God by His Spirit apply this redemption; as also the free gift of eternal life is given to them, and none else.

Eph. 1:13-14

13 In Him, you also, after listening to the message of truth, the gospel of your salvation-having also believed, you were sealed in Him with the Holy Spirit of promise, 14 who is given as a pledge of our inheritance, with a view to the redemption of God's own possession, to the praise of His glory.

Heb. 5:7-9

7 In the days of His flesh, He offered up both prayers and supplications with loud crying and tears to the One able to save Him from death, and He was heard because of His piety.

8 Although He was a Son, He learned obedience from the things which He suffered. 9 And having been made perfect, He became to all those who obey Him the source of eternal salvation, 10 being designated by God as a high priest according to the order of Melchizedek.

Matt. 1:19-21

19 And Joseph her husband, being a righteous man and not wanting to disgrace her, planned to send her away secretly. 20 But when he had considered this, behold, an angel of the Lord appeared to him in a dream, saying, "Joseph, son of David, do not be afraid to take Mary as your wife; for the Child who has been conceived in her is of the Holy Spirit.

21 "She will bear a Son; and you shall call His name Jesus, for He will save His people from their sins."

John 17:4-6

4 "I glorified You on the earth, having accomplished the work which You have given Me to do. 5 "Now, Father, glorify Me together with Yourself, with the glory which I had with You before the world was. 6 "I have manifested Your name to the men whom You gave Me out of the world; they were Yours and You gave them to Me, and they have kept Your word.

Heb. 7:23-25

23 The former priests, on the one hand, existed in greater numbers because they were prevented by death from continuing, 24 but Jesus, on the other hand, because He continues forever, holds His priesthood permanently. 25 Therefore He is able also to save forever those who draw near to God through Him, since He always lives to make intercession for them.

1 Cor. 2:12

12 Now we have received, not the spirit of the world, but the Spirit who is from God, so that we may know the things freely given to us by God, 13 which things we also speak, not in words taught by human wisdom, but in those taught by the Spirit, combining spiritual thoughts with spiritual words.

Rom. 8:29,30

29 For those whom He foreknew, He also predestined to become conformed to the image of His Son, so that He would be the firstborn among many brethren; 30 and these whom He predestined, He also called; and these whom He called, He also justified; and these whom He justified, He also glorified.

1 John 5:11-12

11 And the testimony is this, that God has given us eternal life, and this life is in His Son. 12 He who has the Son has the life; he who does not have the Son of God does not have the life.

John 15:14-13

12 "This is My commandment, that you love one another, just as I have loved you. 13 "Greater love has no one than this, that one lay down his life for his friends. 14 "You are My friends if you do what I command you.

John 3:14-17

14 "As Moses lifted up the serpent in the wilderness, even so must the Son of Man be lifted up; 15 so that whoever believes will in Him have eternal life. 16 "For God so loved the world, that He gave His only begotten Son, that whoever believes in Him shall not perish, but have eternal life. 17 "For God did not send the Son into the world to judge the world, but that the world might be saved through Him.

22. Faith is the gift of God

Faith is the gift of God, wrought in the hearts of the elect by the Spirit of God; by which faith they come to know and believe the truth of the Scriptures, and the excellency of them above all other writings, and all things in the world, as they hold forth the glory of God in His attributes, the excellency of Christ in His nature and offices, and of the power and fulness of the Spirit in its [His] workings and operations; and so are enabled to cast their souls upon His truth thus believed.

Eph. 2:8,9

8 For by grace you have been saved through faith; and that not of yourselves, it is the gift of God; 9 not as a result of works, so that no one may boast.

John 6:29

Jesus answered and said to them, "This is the work of God, that you believe in Him whom He has sent."

John 4:10

Jesus answered and said to her, "If you knew the gift of God, and who it is who says to you, 'Give Me a drink,' you would have asked Him, and He would have given you living water."

Phil. 1:29,30

29 For to you it has been granted for Christ's sake, not only to believe in Him, but also to suffer for His sake, 30 experiencing the same conflict which you saw in me, and now hear to be in me.

Gal. 5:22

22 But the fruit of the Spirit is love, joy, peace, patience, kindness, goodness, faithfulness, 23 gentleness, self-control; against such things there is no law.

John 17:17 Sanctify them in the truth; Your word is truth.

Heb. 4:11,12

11 Therefore let us be diligent to enter that rest, so that no one will fall, through following the same example of disobedience. 12 For the word of God is living and active and sharper than any two-edged sword, and piercing as far as the division of soul and spirit, of both joints and marrow, and able to judge the thoughts and intentions of the heart

John 6:63-65

63 "It is the Spirit who gives life; the flesh profits nothing; the words that I have spoken to you are spirit and are life. 64 "But there are some of you who do not believe." For Jesus knew from the beginning who they were who did not believe, and who it was that would betray Him. 65 And He was saying, "For this reason I have said to you, that no one can come to Me unless it has been granted him from the Father."

23. All those that have this precious faith

All those that have this precious faith wrought in them by the Spirit, can never finally nor totally fall away; seeing the gifts of God are without repentance; so that He still begets and nourishes in them faith, repentance, love, joy, hope, and all the graces of the Spirit unto immortality; and though many storms and floods arise, and beat against them, yet they shall never be able to take them off that foundation and rock, which by faith they are fastened upon; not withstanding, through unbelief, and the temptations of Satan, the sensible sight of this light and love, be clouded and overwhelmed for a time; yet God is still the same, and they shall be sure to be kept by the power of God unto salvation, where they shall enjoy their purchased possession, they being engraven upon the palms of His hands, and their names having been written in the book of life from all eternity.

Matt. 7:24,25

24 "Therefore everyone who hears these words of Mine and acts on them, may be compared to a wise man who built his house on the rock. 25 "And the rain fell, and the floods came, and the winds blew and slammed against that house; and yet it did not fall, for it had been founded on the rock.

John 13:8-10

8 Peter said to Him, "Never shall You wash my feet!" Jesus answered him, "If I do not wash you, you have no part with Me." 9 Simon Peter *said to Him, "Lord, then wash not only my feet, but also my hands and my head." 10 Jesus *said to him, "He who has bathed needs only to wash his feet, but is completely clean; and you are clean, but not all of you."

John 10:27-29

27 My sheep hear My voice, and I know them, and they follow Me; 28 and I give eternal life to them, and they will never perish; and no one will snatch them out of My hand. 29 My Father, who has given them to Me, is greater than all; and no one is able to snatch them out of the Father's hand.

1 Pet. 1:4-6

In all this, they are surprised that you do not run with them into the same excesses of dissipation, and they malign you; 5 but they will give account to Him who is ready to judge the living and the dead. 6 For the gospel has for this purpose been preached even to those who are dead, that though they are judged in the flesh as men, they may live in the spirit according to the will of God.

Isa. 49:13-16

12 Behold, these will come from afar; And lo, these will come from the north and from the west, And these from the land of Sinim. 13 Shout for joy, O heavens! And rejoice, O earth! Break forth into joyful shouting, O mountains! For the LORD has comforted His people And will have compassion on His afflicted. 14 But Zion said, "The LORD has forsaken me, And the Lord has forgotten me."

Isa 49:15,16

15 "Can a woman forget her nursing child And have no compassion on the son of her womb? Even these may forget, but I will not forget you. 16 "Behold, I have inscribed you on the palms of My hands; Your walls are continually before Me.

24. Faith is ordinarily begotten by the preaching of the gospel

Faith is ordinarily begotten by the preaching of the gospel, or word of Christ, without respect to any power or agency in the creature; but it being wholly passive, and dead in trespasses and sins, doth believe and is converted by no less power than that which raised Christ from the dead.

Rom. 10:17

So faith comes from hearing, and hearing by the word of Christ.

1 Cor. 1:26-28

26 For consider your calling, brethren, that there were not many wise according to the flesh, not many mighty, not many noble; 27 but God has chosen the foolish things of the world to shame the wise, and God has chosen the weak things of the world to shame the things which are strong, 28 and the base things of the world and the despised God has chosen, the things that are not, so that He may nullify the things that are, 29 so that no man may boast before God.

Rom. 9:15,16

15 For He says to Moses, "I WILL HAVE MERCY ON WHOM I HAVE MERCY, AND I WILL HAVE COMPASSION ON WHOM I HAVE COMPASSION." 16 So then it does not depend on the man who wills or the man who runs, but on God who has mercy.

Ezek. 16:15-17

15 "But you trusted in your beauty and played the harlot because of your fame, and you poured out your harlotries on every passer-by who might be willing. 16 "You took some of your clothes, made for yourself high places of various colors and played the harlot on them, which should never come about nor happen. 17 "You also took your beautiful jewels made of My gold and of My silver, which I had given you, and made for yourself male images that you might play the harlot with them.

Rom. 3:10-12

10 as it is written, "THERE IS NONE RIGHTEOUS, NOT EVEN ONE; 11 THERE IS NONE WHO UNDERSTANDS, THERE IS NONE WHO SEEKS FOR GOD; 12 ALL HAVE TURNED ASIDE, TOGETHER THEY HAVE BECOME USELESS; THERE IS NONE WHO DOES GOOD, THERE IS NOT EVEN ONE."

Rom. 1:16,17

16 For I am not ashamed of the gospel, for it is the power of God for salvation to everyone who believes, to the Jew first and also to the Greek. 17 For in it the righteousness of God is revealed from faith to faith; as it is written, "BUT THE

RIGHTEOUS man SHALL LIVE BY FAITH.

Eph. 1:18-21

18 I pray that the eyes of your heart may be enlightened, so that you will know what is the hope of His calling, what are the riches of the glory of His inheritance in the saints, 19 and what is the surpassing greatness of His power toward us who believe. These are in accordance with the working of the strength of His might 20 which He brought about in Christ, when He raised Him from the dead and seated Him at His right hand in the heavenly places, 21 far above all rule and authority and power and dominion, and every name that is named, not only in this age but also in the one to come.

Col. 2:9-12

9 For in Him all the fullness of Deity dwells in bodily form, 10 and in Him you have been made complete, and He is the head over all rule and authority; 11 and in Him you were also circumcised with a circumcision made without hands, in the removal of the body of the flesh by the circumcision of Christ; 12 having been buried with Him in baptism, in which you were also raised up with Him through faith in the working of God, who raised Him from the dead.

25 . The preaching of the gospel to the conversion of sinners

The preaching of the gospel to the conversion of sinners, is absolutely free; no way requiring as absolutely necessary, any qualifications, preparations, or terrors of the law, or preceding ministry of the law, but only and alone the naked soul, a sinner and ungodly, to receive Christ crucified, dead and buried, and risen again; who is made a prince and a Savior for such sinners as through the gospel shall be brought to believe on Him.

John 3:14,15

14 "As Moses lifted up the serpent in the wilderness, even so must the Son of Man be lifted up; 15 so that whoever believes will in Him have eternal life.

John 1:12,13

12 But as many as received Him, to them He gave the right to become children of God, even to those who believe in His name, 13 who were born, not of blood nor of the will of the flesh nor of the will of man, but of God.

Isa. 55:1-3

1 "Ho! Every one who thirsts, come to the waters; And you who have no money come, buy and eat. Come, buy wine and milk Without money and without cost. 2 "Why do you spend money for what is not bread, And your wages for what does not satisfy? Listen carefully to Me, and eat what is good, And delight yourself in abundance. 3 "Incline your ear and come to Me. Listen, that you may live; And I will make an everlasting covenant with you, According to the faithful mercies shown to David.

John 7:37,39

37 Now on the last day, the great day of the feast, Jesus stood and cried out, saying, "If anyone is thirsty, let him come to Me and drink. 38 "He who believes in Me, as the Scripture said, 'From his innermost being will flow rivers of living water.'"

1 Tim. 1:15-16

15 It is a trustworthy statement, deserving full acceptance, that Christ Jesus came into the world to save sinners, among whom I am foremost of all. 16 Yet for this reason I found mercy, so that in me as the foremost, Jesus Christ might demonstrate His perfect patience as an example for those who would believe in Him for eternal life.

Rom. 4:3-5

3 For what does the Scripture say? "ABRAHAM BELIEVED GOD, AND IT WAS CREDITED TO HIM AS RIGHTEOUSNESS." 4 Now to the one who works, his wage is not credited as a favor, but as what is due. 5 But to the one who does not work, but believes in Him who justifies the ungodly, his faith is credited as righteousness,

Rom. 5:6-9

6 For while we were still helpless, at the right time Christ died for the ungodly. 7 For one will hardly die for a righteous man; though perhaps for the good man someone would dare even to die. 8 But God demonstrates His own love toward us, in that while we were yet sinners, Christ died for us. 9 Much more then, having now been justified by His blood, we shall be saved from the wrath of God through Him.

Acts 5:30-32

30 "The God of our fathers raised up Jesus, whom you had put to death by hanging Him on a cross. 31 "He is the one whom God exalted to His right hand as a Prince and a Savior, to grant repentance to Israel, and forgiveness of sins. 32 "And we are witnesses of these things; and so is the Holy Spirit, whom God has given to those who obey Him."

Acts 2:36

Therefore let all the house of Israel know for certain that God has made Him both Lord and Christ--this Jesus whom you crucified.

1 Cor. 1:21-,25

21 For since in the wisdom of God the world through its wisdom did not come to know God, God was well-pleased through the foolishness of the message preached to save those who believe. 22 For indeed Jews ask for signs and Greeks search for wisdom; 23 but we preach Christ crucified, to Jews a stumbling block and to Gentiles foolishness, 24 but to those who are the called, both Jews and Greeks, Christ the power of God and the wisdom of God. 25 Because the foolishness of God is wiser than men, and the weakness of God is stronger than men.

26 . The same power that converts to faith in Christ, carries on the soul through all duties

The same power that converts to faith in Christ, carries on the soul through all duties, temptations, conflicts, sufferings; and whatsoever a believer is, he is by grace, and is carried on in all obedience and temptations by the same.

1 Pet. 1:3-5

3 Blessed be the God and Father of our Lord Jesus Christ, who according to His great mercy has caused us to be born again to a living hope through the resurrection of Jesus Christ from the dead, 4 to obtain an inheritance which is imperishable and undefiled and will not fade away, reserved in heaven for you, 5 who are protected by the power of God through faith for a salvation ready to be revealed in the last time.

2 Cor. 12:9,10

9 And He has said to me, "My grace is sufficient for you, for power is perfected in weakness. Most gladly, therefore, I will rather boast about my weaknesses, so that the power of Christ may dwell in me. 10 Therefore I am well content with weaknesses, with insults, with distresses, with persecutions, with difficulties, for Christ's sake; for when I am weak, then I am strong.

1 Cor. 15:10

But by the grace of God I am what I am, and His grace toward me did not prove vain; but I labored even more than all of them, yet not I, but the grace of God with me.

Phil. 2:12,13

12 So then, my beloved, just as you have always obeyed, not as in my presence only, but now much more in my absence, work out your salvation with fear and trembling; 13 for it is God who is at work in you, both to will and to work for His good pleasure.

John 15:4,5

4 "Abide in Me, and I in you. As the branch cannot bear fruit of itself unless it abides in the vine, so neither can you unless you abide in Me. 5 "I am the vine, you are the branches; he who abides in Me and I in him, he bears much fruit, for apart from Me you can do nothing.

Gal. 2:19,20

19 "For through the Law I died to the Law, so that I might live to God. 20 "I have been crucified with Christ; and it is no longer I who live, but Christ lives in me; and the life which I now live in the flesh I live by faith in the Son of God, who loved me and gave Himself up for me.

27 . All believers are by Christ united to God

All believers are by Christ united to God; by which union, God is one with them, and they are one with Him; and that all believers are the sons of God, and joint heirs with Christ, to whom belong all the promises of this life, and that which is to come.

1 Thess. 1:1

Paul and Silvanus and Timothy, To the church of the Thessalonians in God the Father and the Lord Jesus Christ: Grace to you and peace.

John 17:20-23

20 "I do not ask on behalf of these alone, but for those also who believe in Me through their word; 21 that they may all be one; even as You, Father, are in Me and I in You, that they also may be in Us, so that the world may believe that You sent Me. 22 "The glory which You have given Me I have given to them, that they may be one, just as We are one; 23 I in them and You in Me, that they may be perfected in unity, so that the world may know that You sent Me, and loved them, even as You have loved Me.

John 20:16-17

16 Jesus said to her, "Mary!" She turned and *said to Him in Hebrew, "Rabboni!" (which means, Teacher). 17 Jesus said to her, "Stop clinging to Me, for I have not yet ascended to the Father; but go to My brethren and say to them, 'I ascend to My Father and your Father, and My God and your God.'"

Heb. 2:10-13

10 For it was fitting for Him, for whom are all things, and through whom are all things, in bringing many sons to glory, to perfect the author of their salvation through sufferings. 11 For both He who sanctifies and those who are sanctified are all from one Father; for which reason He is not ashamed to call them brethren, 12 saying, "I WILL PROCLAIM YOUR NAME TO MY BRETHREN, IN THE MIDST OF THE CONGREGATION I WILL SING YOUR PRAISE." 13 And again, "I WILL PUT MY TRUST IN HIM." And again, "BEHOLD, I AND THE CHILDREN WHOM GOD HAS GIVEN ME."

1 John 4:15-17

Whoever confesses that Jesus is the Son of God, God abides in him, and he in God. 16 We have come to know and have believed the love which God has for us. God is love, and the one who abides in love abides in God, and God abides in him. 17 By this, love is perfected with us, so that we may have confidence in the day of judgment; because as He is, so also are we in this world.

Gal. 2:19,20

19 "For through the Law I died to the Law, so that I might live to God. 20 "I have been crucified with Christ; and it is no longer I who live, but Christ lives in me; and the life which I now live in the flesh I live by faith in the Son of God, who loved me and gave Himself up for me.

28 . Those that have union with Christ, are justified

Those that have union with Christ, are justified from all their sins by the blood of Christ, which justification is a gracious and full acquittance of a guilty sinner from all sin, by God, through the satisfaction that Christ has made by His death for all their sins, and this applied (in manifestation of it) through faith.

1 John 1:5-7

5 This is the message we have heard from Him and announce to you, that God is Light, and in Him there is no darkness at all. 6 If we say that we have fellowship with Him and yet walk in the darkness, we lie and do not practice the truth; 7 but if we walk in the Light as He Himself is in the Light, we have fellowship with one another, and the blood of Jesus His Son cleanses us from all sin.

Heb. 10:14-18

14 For by one offering He has perfected for all time those who are sanctified. 15 And the Holy Spirit also testifies to us; for after saying, 16 "THIS IS THE COVENANT THAT I WILL MAKE WITH THEM AFTER THOSE DAYS, SAYS THE LORD: I WILL PUT MY LAWS UPON THEIR HEART, AND ON THEIR MIND I WILL WRITE THEM," He then says, 17 "AND THEIR SINS AND THEIR LAWLESS DEEDS I WILL REMEMBER NO MORE." 18 Now where there is forgiveness of these things, there is no longer any offering for sin.

Heb. 9:24-28

24 For Christ did not enter a holy place made with hands, a mere copy of the true one, but into heaven itself, now to appear in the presence of God for us; 25 nor was it that He would offer Himself often, as the high priest enters the holy place year by year with blood that is not his own. 26 Otherwise, He would have needed to suffer often since the foundation of the world; but now once at the consummation of the ages He has been manifested to put away sin by the sacrifice of Himself. 27 And inasmuch as it is appointed for men to die once and after this comes judgment, 28 so Christ also, having been offered once to bear the sins of many, will appear a second time for salvation without reference to sin, to those who eagerly await Him.

2 Cor. 5:18-,9

18 Now all these things are from God, who reconciled us to Himself through Christ and gave us the ministry of reconciliation, 19 namely, that God was in Christ reconciling the world to Himself, not counting their trespasses against them, and He has committed to us the word of reconciliation.

Rom. 3:21-26

21 But now apart from the Law the righteousness of God has been manifested, being witnessed by the Law and the Prophets, 22 even the righteousness of God through faith in Jesus Christ for all those who believe; for there is no distinction; 23 for all have sinned and fall short of the glory of God, 24 being justified as a gift by His grace through the redemption which is in Christ Jesus; 25 whom God displayed publicly as a propitiation in His blood through faith. This was to demonstrate His righteousness, because in the forbearance of God He passed over the sins previously committed; 26 for the demonstration, I say, of His righteousness at the present time, so that He would be just and the justifier of the one who has faith in Jesus.

Acts 13:38,39

38 "Therefore let it be known to you, brethren, that through Him forgiveness of sins is proclaimed to you, 39 and through Him everyone who believes is freed from all things, from which you could not be freed through the Law of Moses.

Rom. 5:1,2

1 Therefore, having been justified by faith, we have peace with God through our Lord Jesus Christ, 2 through whom also we have obtained our introduction by faith into this grace in which we stand; and we exult in hope of the glory of God.

Rom. 3:21-30

21 But now apart from the Law the righteousness of God has been manifested, being witnessed by the Law and the Prophets, 22 even the righteousness of God through faith in Jesus Christ for all those who believe; for there is no distinction; 23 for all have sinned and fall short of the glory of God, 24 being justified as a gift by His grace through the redemption which is in Christ Jesus; 25 whom God displayed publicly as a propitiation in His blood through faith. This was to demonstrate His righteousness, because in the forbearance of God He passed over the sins previously committed; 26 for the demonstration, I say, of His righteousness at the present time, so that He would be just and the justifier of the one who has faith in Jesus. 27 Where then is boasting? It is excluded. By what kind of law? Of works? No, but by a law of faith. 28 For we maintain that a man is justified by faith apart from works of the Law. 29 Or is God the God of Jews only? Is He not the God of Gentiles also? Yes, of Gentiles also, 30 since indeed God who will justify the circumcised by faith and the uncircumcised through faith is one.

29 . All believers are a holy and sanctified people

All believers are a holy and sanctified people, and that sanctification is a spiritual grace of the new covenant, and an effect of the love of God manifested in the soul, whereby the believer presses after a heavenly and evangelical obedience to all the commands, which Christ as head and king in His new covenant has prescribed to them.

1 Cor. 1:2

Paul and Silvanus and Timothy, To the church of the Thessalonians in God the Father and the Lord Jesus Christ: Grace to you and peace.

1 Pet. 2:9-10

9 But you are A CHOSEN RACE, A royal PRIESTHOOD, A HOLY NATION, A PEOPLE FOR God's OWN POSSESSION, so that you may proclaim the excellencies of Him who has called you out of darkness into His marvelous light; 10 for you once were NOT A PEOPLE, but now you are THE PEOPLE OF GOD; you had NOT RECEIVED MERCY, but now you have RECEIVED MERCY.

Eph. 1:3-6

3 Blessed be the God and Father of our Lord Jesus Christ, who has blessed us with every spiritual blessing in the heavenly places in Christ, 4 just as He chose us in Him before the foundation of the world, that we would be holy and blameless before Him. In love 5 He predestined us to adoption as sons through Jesus Christ to Himself, according to the kind intention of His will, 6 to the praise of the glory of His grace, which He freely bestowed on us in the Beloved.

1 John 4:16

We have come to know and have believed the love which God has for us. God is love, and the one who abides in love abides in God, and God abides in him.

Matt. 28:18-20

18 And Jesus came up and spoke to them, saying, "All authority has been given to Me in heaven and on earth. 19 "Go therefore and make disciples of all the nations, baptizing them in the name of the Father and the Son and the Holy Spirit, 20 teaching them to observe all that I commanded you; and lo, I am with you always, even to the end of the age."

30 . All believers through the knowledge of that justification

All believers through the knowledge of that justification of life given by the Father and brought forth by the blood of Christ have as their great privilege of that new covenant, peace with God, reconciliation, whereby they that were afar off are made nigh by that blood, and have peace passing all understanding; yea, joy in God through our Lord Jesus Christ, by whom we have received atonement.

2 Cor. 5:17-9

17 Therefore if anyone is in Christ, he is a new creature; the old things passed away; behold, new things have come. 18 Now all these things are from God, who reconciled us to Himself through Christ and gave us the ministry of reconciliation, 19 namely, that God was in Christ reconciling the world to Himself, not counting their trespasses against them, and He has committed to us the word of reconciliation.

Rom. 5:8-10

8 But God demonstrates His own love toward us, in that while we were yet sinners, Christ died for us. 9 Much more then, having now been justified by His blood, we shall be saved from the wrath of God through Him. 10 For if while we were enemies we were reconciled to God through the death of His Son, much more, having been reconciled, we shall be saved by His life.

Isa. 54:9,10

9 "For this is like the days of Noah to Me, When I swore that the waters of Noah Would not flood the earth again; So I have sworn that I will not be angry with you Nor will I rebuke you. 10 "For the mountains may be removed and the hills may shake, But My lovingkindness will not be removed from you, And My covenant of peace will not be shaken," Says the LORD who has compassion on you.

Eph. 2:13-16

13 But now in Christ Jesus you who formerly were far off have been brought near by the blood of Christ. 14 For He Himself is our peace, who made both groups into one and broke down the barrier of the dividing wall, 15 by abolishing in His flesh the enmity, which is the Law of commandments contained in ordinances, so that in Himself He might make the two into one new man, thus establishing peace, 16 and might reconcile them both in one body to God through the cross, by it having put to death the enmity.

Eph. 4:4-7

4 There is one body and one Spirit, just as also you were called in one hope of your calling; 5 one Lord, one faith, one baptism, 6 one God and Father of all who is over all and through all and in all. 7 But to each one of us grace was given according to the measure of Christ's gift.

Rom. 5:10,11

10 For if while we were enemies we were reconciled to God through the death of His Son, much more, having been reconciled, we shall be saved by His life. 11 And not only this, but we also exult in God through our Lord Jesus Christ, through whom we have now received the reconciliation.

31 . All believers in the time of this life, are in a continual warfare

All believers in the time of this life, are in a continual warfare and combat against sin, self, the world, and the devil; and are liable to all manner of afflictions, tribulations and persecutions, being predestined and appointed thereunto, and whatsoever the saints possess or enjoy of God spiritually, is by faith; and outward and temporal things are lawfully enjoyed by a civil right by them who have no faith.

Rom. 7:22-25

21 I find then the principle that evil is present in me, the one who wants to do good. 22 For I joyfully concur with the law of God in the inner man, 23 but I see a different law in the members of my body, waging war against the law of my mind and making me a prisoner of the law of sin which is in my members. 24 Wretched man that I am! Who will set me free from the body of this death? 25 Thanks be to God through Jesus Christ our Lord! So then, on the one hand I myself with my mind am serving the law of God, but on the other, with my flesh the law of sin.

Eph. 6:10-13

10 Finally, be strong in the Lord and in the strength of His might. 11 Put on the full armor of God, so that you will be able to stand firm against the schemes of the devil. 12 For our struggle is not against flesh and blood, but against the rulers, against the powers, against the world forces of this darkness, against the spiritual forces of wickedness in the heavenly places. 13 Therefore, take up the full armor of God, so that you will be able to resist in the evil day, and having done everything, to stand firm.

Heb. 2:9,10

9 But we do see Him who was made for a little while lower than the angels, namely, Jesus, because of the suffering of death crowned with glory and honor, so that by the grace of God He might taste death for everyone. 10 For it was fitting for Him, for whom are all things, and through whom are all things, in bringing many sons to glory, to perfect the author of their salvation through sufferings.

2 Tim. 3:11-13

11 It is a trustworthy statement: For if we died with Him, we will also live with Him; 12 If we endure, we will also reign with Him; If we deny Him, He also will deny us; 13 If we are faithless, He remains faithful, for He cannot deny Himself.

Rom. 8:29-30

29 For those whom He foreknew, He also predestined to become conformed to the image of His Son, so that He would be the firstborn among many brethren; 30 and these whom He predestined, He also called; and these whom He called, He also justified; and these whom He justified, He also glorified.

1 Thess. 3:2-4

2 and we sent Timothy, our brother and God's fellow worker in the gospel of Christ, to strengthen and encourage you as to your faith, 3 so that no one would be disturbed by these afflictions; for you yourselves know that we have been destined for this. 4 For indeed when we were with you, we kept telling you in advance that we were going to suffer affliction; and so it came to pass, as you know.

Gal. 2:19,20

19 "For through the Law I died to the Law, so that I might live to God. 20 "I have been crucified with Christ; and it is no longer I who live, but Christ lives in me; and the life which I now live in the flesh I live by faith in the Son of God, who loved me and gave Himself up for me.

2 Cor. 5:6-8

6 Therefore, being always of good courage, and knowing that while we are at home in the body we are absent from the Lord-- 7 for we walk by faith, not by sight-- 8 we are of good courage, I say, and prefer rather to be absent from the body and to be at home with the Lord.

Deut. 2:4-55

4 and command the people, saying, "You will pass through the territory of your brothers the sons of Esau who live in Seir; and they will be afraid of you. So be very careful; 5 do not provoke them, for I will not give you any of their land, even as little as a footstep because I have given Mount Seir to Esau as a possession.

32 . The only strength by which the saints are enabled

The only strength by which the saints are enabled to encounter with all oppositions and trials, is only by Jesus Christ, who is the captain of their salvation, being made perfect through sufferings; who has engaged His faithfulness and strength to assist them in all their afflictions, and to uphold them in all the

John 16:33

These things I have spoken to you, so that in Me you may have peace. In the world you have tribulation, but take courage; I have overcome the world.

John 15:5

4 "Abide in Me, and I in you. As the branch cannot bear fruit of itself unless it abides in the vine, so neither can you unless you abide in Me. 5 "I am the vine, you are the branches; he who abides in Me and I in him, he bears much fruit, for apart from Me you can do nothing.

Phil. 4:11

11 Not that I speak from want, for I have learned to be content in whatever circumstances I am. 12 I know how to get along with humble means, and I also know how to live in prosperity; in any and every circumstance I have learned the secret of being filled and going hungry, both of having abundance and suffering need. 13 I can do all things through Him who strengthens me.

Heb. 2:9,10

9 But we do see Him who was made for a little while lower than the angels, namely, Jesus, because of the suffering of death crowned with glory and honor, so that by the grace of God He might taste death for everyone. 10 For it was fitting for Him, for whom are all things, and through whom are all things, in bringing many sons to glory, to perfect the author of their salvation through sufferings.

2 Tim. 4:18

17 But the Lord stood with me and strengthened me, so that through me the proclamation might be fully accomplished, and that all the Gentiles might hear; and I was rescued out of the lion's mouth. 18 The Lord will rescue me from every evil deed, and will bring me safely to His heavenly kingdom; to Him be the glory forever and ever. Amen.

33 . Jesus Christ has here on earth a

Jesus Christ has here on earth a [manifestation of His] spiritual kingdom, which is His Church, whom He has purchased and redeemed to Himself as a peculiar inheritance; which Church is a company of visible saints, called and separated from the world by the word and Spirit of God, to the visible profession of faith of the gospel, being baptized into that faith, and joined to the Lord, and each other, by mutual agreement in the practical enjoyment of the ordinances commanded by Christ their head and king.

Matt. 11:9-11

9 "But what did you go out to see? A prophet? Yes, I tell you, and one who is more than a prophet. 10 "This is the one about whom it is written, 'BEHOLD, I SEND MY

MESSENGER AHEAD OF YOU, WHO WILL PREPARE YOUR WAY BEFORE YOU.' 11 "Truly I say to you, among those born of women there has not arisen anyone greater than John the Baptist! Yet the one who is least in the kingdom of heaven is greater than he. 12 "From the days of John the Baptist until now the kingdom of heaven suffers violence, and violent men take it by force.

2 Thess. 1:1,2

1 Paul and Silvanus and Timothy, To the church of the Thessalonians in God our Father and the Lord Jesus Christ: 2 Grace to you and peace from God the Father and the Lord Jesus Christ.

1 Cor. 1:2,3

2 To the church of God which is at Corinth, to those who have been sanctified in Christ Jesus, saints by calling, with all who in every place call on the name of our Lord Jesus Christ, their Lord and ours: 3 Grace to you and peace from God our Father and the Lord Jesus Christ.

Eph. 1:1-2

1 Paul, an apostle of Christ Jesus by the will of God, To the saints who are at Ephesus and who are faithful in Christ Jesus: 2 Grace to you and peace from God our Father and the Lord Jesus Christ.

Rom. 1:1-7

1 Paul, a bond-servant of Christ Jesus, called as an apostle, set apart for the gospel of God, 2 which He promised beforehand through His prophets in the holy Scriptures, 3 concerning His Son, who was born of a descendant of David according to the flesh, 4 who was declared the Son of God with power by the resurrection from the dead, according to the Spirit of holiness, Jesus Christ our Lord, 5 through whom we have received grace and apostleship to bring about the obedience of faith among all the Gentiles for His name's sake, 6 among whom you also are the called of Jesus Christ; 7 to all who are beloved of God in Rome, called as saints: Grace to you and peace from

God our Father and the Lord Jesus Christ.

Acts 19:8,9

8 And he entered the synagogue and continued speaking out boldly for three months, reasoning and persuading them about the kingdom of God. 9 But when some were becoming hardened and disobedient, speaking evil of the Way before the people, he withdrew from them and took away the disciples, reasoning daily in the school of Tyrannus.

Acts 26:14-18

14 "And when we had all fallen to the ground, I heard a voice saying to me in the Hebrew dialect, 'Saul, Saul, why are you persecuting Me? It is hard for you to kick against the goads.' 15 "And I said, 'Who are You, Lord?' And the Lord said, 'I am Jesus whom you are persecuting. 16 'But get up and stand on your feet; for this purpose I have appeared to you, to appoint you a minister and a witness not only to the things which you have seen, but also to the things in which I will appear to you; 17 rescuing you from the Jewish people and from the Gentiles, to whom I am sending you, 18 to open their eyes so that they may turn from darkness to light and from the dominion of Satan to God, that they may receive forgiveness of sins and an inheritance among those who have been sanctified by faith in Me.'

2 Cor. 6:17,18

17 "Therefore, COME OUT FROM THEIR MIDST AND BE SEPARATE," says the Lord. "AND DO NOT TOUCH WHAT IS UNCLEAN; And I will welcome you. 18 "And I will be a father to you, And you shall be sons and daughters to Me," Says the Lord Almighty.

Rev. 18:1-5

1 After these things I saw another angel coming down from heaven, having great authority, and the earth was illumined with his glory. 2 And he cried out with a mighty voice, saying, "Fallen, fallen is Babylon the great! She has become a dwelling place of demons and a prison of every unclean spirit, and a prison of every unclean and hateful bird. 3 "For all the nations have drunk of the wine of the passion of her immorality, and the kings of the earth have committed acts of immorality with her, and the merchants of the earth have become rich by the wealth of her sensuality." 4 I heard another voice from heaven, saying, "Come out of her, my people, so that you will not participate in her sins and receive of her plagues; 5 for her sins have piled up as high as heaven, and God has remembered her iniquities.

Acts 2:36-38

36 "Therefore let all the house of Israel know for certain that God has made Him both Lord and Christ--this Jesus whom you crucified." 37 Now when they heard this, they were pierced to the heart, and said to Peter and the rest of the apostles, "Brethren, what shall we do?" 38 Peter said to them, "Repent, and each of you be baptized in the name of Jesus Christ for the forgiveness of your sins; and you will receive the gift of the Holy Spirit.

Acts 10:37

36 "The word which He sent to the sons of Israel, preaching peace through Jesus Christ (He is Lord of all)-- 37 you yourselves know the thing which took place throughout all Judea, starting from Galilee, after the baptism which John proclaimed.

Rom. 10:10

8 But what does it say? "THE WORD IS NEAR YOU, IN YOUR MOUTH AND IN YOUR HEART"--that is, the word of faith which we are preaching, 9 that if you confess with your mouth Jesus as Lord, and believe in your heart that God raised Him from the dead, you will be saved; 10 for with the heart a person believes, resulting in righteousness, and with the mouth he confesses, resulting in salvation.

Matt. 18:19,20

15 "If your brother sins, go and show him his fault in private; if he listens to you, you have won your brother. 16 "But if he does not listen to you, take one or two more with you, so that BY THE MOUTH OF TWO OR THREE WITNESSES EVERY FACT MAY BE CONFIRMED. 17 "If he refuses to listen to them, tell it to the church; and if he refuses to listen even to the church, let him be to you as a Gentile and a tax collector. 18 "Truly I say to you, whatever you bind on earth shall have been bound in heaven; and whatever you loose on earth shall have been loosed in heaven. 19 "Again I say to you, that if two of you agree on earth about anything that they may ask, it shall be done for them by My Father who is in heaven. 20 "For where two or three have gathered together in My name, I am there in their midst."

Acts 2:42

41 So then, those who had received his word were baptized; and that day there were added about three thousand souls. 42 They were continually devoting themselves to the apostles' teaching and to fellowship, to the breaking of bread and to prayer. 43 Everyone kept feeling a sense of awe; and many wonders and signs were taking place through the apostles. 44 And all those who had believed were together and had all things in common; 45 and they began selling their property and possessions and were sharing them with all, as anyone might have need.

Acts 9:26

26 When he came to Jerusalem, he was trying to associate with the disciples; but they were all afraid of him, not believing that he was a disciple. 27 But Barnabas took hold of him and brought him to the apostles and described to them how he had seen the Lord on the road, and that He had talked to him, and how at Damascus he had spoken out boldly in the name of Jesus.

1 Pet. 2:5

4 And coming to Him as to a living stone which has been rejected by men, but is choice and precious in the sight of God, 5 you also, as living stones, are being built up as a spiritual house for a holy priesthood, to offer up spiritual sacrifices acceptable to God through Jesus Christ.

34 . To this Church He has made His promises

To this Church He has made His promises, and gives the signs of His covenant, presence, acceptation, love, blessing and protection. Here are the fountains and springs of His heavenly graces flowing forth to refresh and strengthen them.

Matt. 28:18-20

18 And Jesus came up and spoke to them, saying, "All authority has been given to Me in heaven and on earth. 19 "Go therefore and make disciples of all the nations, baptizing them in the name of the Father and the Son and the Holy Spirit, 20 teaching them to observe all that I commanded you; and lo, I am with you always, even to the end of the age."

1 Cor. 11:23-27

23 For I received from the Lord that which I also delivered to you, that the Lord Jesus in the night in which He was betrayed took bread; 24 and when He had given thanks, He broke it and said, "This is My body, which is for you; do this in remembrance of Me." 25 In the same way He took the cup also after supper, saying, "This cup is the new covenant in My blood; do this, as often as you drink it, in remembrance of Me." 26 For as often as you eat this bread and drink the cup, you proclaim the Lord's death until He comes. 27 Therefore whoever eats the bread or drinks the cup of the Lord in an unworthy manner, shall be guilty of the body and the blood of the Lord.

1 Cor. 3:21-23

19 For the wisdom of this world is foolishness before God. For it is written, "He is THE ONE WHO CATCHES THE WISE IN THEIR CRAFTINESS"; 20 and again, "THE LORD KNOWS THE REASONINGS of the wise, THAT THEY ARE USELESS." 21 So then let no one boast in men. For all things belong to you, 22 whether Paul or Apollos or Cephas or the world or life or death or things present or things to come; all things belong to you, 23 and you belong to Christ; and Christ belongs to God.

2 Cor. 6:17,18

17 "Therefore, COME OUT FROM THEIR MIDST AND BE SEPARATE," says the Lord. "AND DO NOT TOUCH WHAT IS UNCLEAN; And I will welcome you. 18 "And I will be a father to you, And you shall be sons and daughters to Me," Says the Lord Almighty.

Rom. 9:4,5

3 For I could wish that I myself were accursed, separated from Christ for the sake of my brethren, my kinsmen according to the flesh, 4 who are Israelites, to whom belongs the adoption as sons, and the glory and the covenants and the giving of the Law and the temple service and the promises, 5 whose are the fathers, and from whom is the Christ according to the flesh, who is over all, God blessed forever. Amen.

Ps. 133:1-3

1 Behold, how good and how pleasant it is For brothers to dwell together in unity! 2 It is like the precious oil upon the head, Coming down upon the beard, Even Aaron's beard, Coming down upon the edge of his robes. 3 It is like the dew of Hermon Coming down upon the mountains of Zion; For there the LORD commanded the blessing--life forever.

Rom. 3:7,10

7 But if through my lie the truth of God abounded to His glory, why am I also still being judged as a sinner? 8 And why not say (as we are slanderously reported and as some claim that we say), "Let us do evil that good may come"? Their condemnation is just. 9 What then? Are we better than they? Not at all; for we have already charged that both Jews and Greeks are all under sin; 10 as it is written, "THERE IS NONE RIGHTEOUS, NOT EVEN ONE;

Ezek. 47:2

He brought me out by way of the north gate and led me around on the outside to the outer gate by way of the gate that faces east. And behold, water was trickling from the south side.

35 . And all His servants of all estates

And all His servants of all estates (are to acknowledge Him to be their prophet, priest and king;) and called thither to be enrolled among His household servants, to present their bodies and souls, and to bring their gifts God has given them, to be under His heavenly conduct and government, to lead their lives in this walled sheepfold, and watered garden, to have communion here with His saints, that they may be assured that they are made meet to be partakers of their inheritance in the kingdom of God; and to supply each others wants, inward and outward; (and although each person has a propriety in his own estate, yet they are to supply each others wants, according as their necessities shall require, that the name of Jesus Christ may not be blasphemed through the necessity of any in the Church) and also being come, they are here by Himself to be bestowed in their several order, due place, peculiar use, being fitly compact and knit together according to the effectual working of every part, to the edifying of itself in love.

Acts. 2:41,47

41 So then, those who had received his word were baptized; and that day there were added about three thousand souls. 42 They were continually devoting themselves to the apostles' teaching and to fellowship, to the breaking of bread and to prayer. 43 Everyone kept feeling a sense of awe; and many wonders and signs were taking place through the apostles. 44 And all those who had believed were together and had all things in common; 45 and they began selling their property and possessions and were sharing them with all, as anyone might have need. 46 Day by day continuing with one mind in the temple, and breaking bread from house to house, they were taking their meals together with gladness and sincerity of heart, 47 praising God and having favor with all the people. And the Lord was adding to their number day by day those who were being saved.

Isa. 4:3

2 In that day the Branch of the LORD will be beautiful and glorious, and the fruit of the earth will be the pride and the adornment of the survivors of Israel. 3 It will come about that he who is left in Zion and remains in Jerusalem will be called holy--everyone who is recorded for life in Jerusalem.

1 Cor. 12:6,7

1 Now concerning spiritual gifts, brethren, I do not want you to be unaware. 2 You know that when you were pagans, you were led astray to the mute idols, however you were led.

3 Therefore I make known to you that no one speaking by the Spirit of God says, "Jesus is accursed"; and no one can say, "Jesus is Lord," except by the Holy Spirit. 4 Now there are varieties of gifts, but the same Spirit. 5 And there are varieties of ministries, and the same Lord. 6 There are varieties of effects, but the same God who works all things in all persons. 7 But to each one is given the manifestation of the Spirit for the common good.

Ezek. 20:37,40

33 "As I live," declares the Lord GOD, "surely with a mighty hand and with an outstretched arm and with wrath poured out, I shall be king over you. 34 "I will bring you out from the peoples and gather you from the lands where you are scattered, with a mighty hand and with an outstretched arm and with wrath poured out; 35 and I will bring you into the wilderness of the peoples, and there I will enter into judgment with you face to face. 36 "As I entered into judgment with your fathers in the wilderness of the land of Egypt, so I will enter into judgment with you," declares the Lord GOD. 37 "I will make you pass under the rod, and I will bring you into the bond of the covenant; 38 and I will purge from you the rebels and those who transgress against Me; I will bring them out of the land where they sojourn, but they will not enter the land of Israel. Thus you will know that I am the LORD. 39 "As for you, O house of Israel," thus says the Lord GOD, "Go, serve everyone his idols; but later you will surely listen to Me, and My holy name you will profane no longer with your gifts and with your idols. 40 "For on My holy mountain, on the high mountain of Israel," declares the Lord GOD, "there the whole house of Israel, all of them, will serve Me in the land; there I will accept them and there I will seek your contributions and the choicest of your gifts, with all your holy things.

Song of Sol. 4:12

A garden locked is my sister, my bride, A rock garden locked, a spring sealed up.

Eph. 2:19

17 AND HE CAME AND PREACHED PEACE TO YOU WHO WERE FAR AWAY, AND PEACE TO THOSE WHO WERE NEAR; 18 for through Him we both have our access in one Spirit to the Father. 19 So then you are no longer strangers and aliens, but you are fellow citizens with the saints, and are of God's household, 20 having been built on the foundation of the apostles and prophets, Christ Jesus Himself being the corner stone, 21 in whom the whole building, being fitted together, is growing into a holy temple in the Lord, 22 in whom you also are being built together into a dwelling of God in the Spirit.

Rom. 12:4,5,6

4 For just as we have many members in one body and all the members do not have the same function, 5 so we, who are many, are one body in Christ, and individually members one of another. 6 Since we have gifts that differ according to the grace given to us, each of us is to exercise them accordingly: if prophecy, according to the proportion of his faith; 7 if service, in his serving; or he who teaches, in his teaching; 8 or he who exhorts, in his exhortation; he who gives, with liberality; he who leads, with diligence; he who shows mercy, with cheerfulness.

Col. 1:12

9 For this reason also, since the day we heard of it, we have not ceased to pray for you and to ask that you may be filled with the knowledge of His will in all spiritual wisdom and understanding, 10 so that you will walk in a manner worthy of the Lord, to please Him in all respects, bearing fruit in every good work and increasing in the knowledge of God; 11 strengthened with all power, according to His glorious might, for the attaining of all steadfastness and patience; joyously 12 giving thanks to the Father, who has qualified us to share in the inheritance of the saints in Light.

Col. 2:5,6,19

5 For even though I am absent in body, nevertheless I am with you in spirit, rejoicing to see your good discipline and the stability of your faith in Christ. 6 Therefore as you have received Christ Jesus the Lord, so walk in Him, 7 having been firmly rooted and now being built up in Him and established in your faith, just as you were instructed, and overflowing with gratitude. 8 See to it that no one takes you captive through philosophy and empty deception, according to the tradition of men, according to the elementary principles of the world, rather than according to Christ. 9 For in Him all the fullness of Deity dwells in bodily form, 10 and in Him you have been made complete, and He is the head over all rule and authority; 11 and in Him you were also circumcised with a circumcision made without hands, in the removal of the body of the flesh by the circumcision of Christ; 12 having been buried with Him in baptism, in which you were also raised up with Him through faith in the working of God, who raised Him from the dead. 13 When you were dead in your transgressions and the uncircumcision of your flesh, He made you alive together with Him, having forgiven us all our transgressions, 14 having canceled out the certificate of debt consisting of decrees against us, which was hostile to us; and He has taken it out of the way, having nailed it to the cross. 15 When He had disarmed the rulers and authorities, He made a public display of them, having triumphed over them through Him. 16 Therefore no one is to act as your judge in regard to food or drink or in respect to a festival or a new moon or a Sabbath day-- 17 things which are a mere shadow of what is to come; but the substance belongs to Christ. 18 Let no one keep defrauding you of your prize by delighting in self-abasement and the worship of the angels, taking his stand on visions he has seen, inflated without cause by his fleshly mind, 19 and not holding fast to the head, from whom the entire body, being supplied and held together by the joints and ligaments, grows with a growth which is from God.

Acts 20:32

And now I commend you to God and to the word of His grace, which is able to build you up and to give you the inheritance among all those who are sanctified.

Acts 5:4

1 But a man named Ananias, with his wife Sapphira, sold a piece of property, 2 and kept back some of the price for himself, with his wife's full knowledge, and bringing a portion of it, he laid it at the apostles' feet. 3 But Peter said, "Ananias, why has Satan filled your heart to lie to the Holy Spirit and to keep back some of the price of the land?

4 "While it remained unsold, did it not remain your own? And after it was sold, was it not under your control? Why is it that you have conceived this deed in your heart? You have not lied to men but to God." 5 And as he heard these words, Ananias fell down and breathed his last; and great fear came over all who heard of it. 6 The young men got up and covered him up, and after carrying him out, they buried him. 7 Now there elapsed an interval of about three hours, and his wife came in, not knowing what had happened.

8 And Peter responded to her, "Tell me whether you sold the land for such and such a price?" And she said, "Yes, that was the price." 9 Then Peter said to her, "Why is it that you have agreed together to put the Spirit of the Lord to the test? Behold, the feet of those who have buried your husband are at the door, and they will carry you out as well." 10 And immediately she fell at his feet and breathed her last, and the young men came in and found her dead, and they carried her out and buried her beside her husband. 11 And great fear came over the whole church, and over all who heard of these things.

Acts 2:44,45

44 And all those who had believed were together and had all things in common; 45 and they began selling their property and possessions and were sharing them with all, as anyone might have need. 46 Day by day continuing with one mind in the temple, and breaking bread from house to house, they were taking their meals together with gladness and sincerity of heart, 47 praising God and having favor with all the people. And the Lord was adding to their number day by day those who were being saved.

Acts 4:34,35

34 For there was not a needy person among them, for all who were owners of land or houses would sell them and bring the proceeds of the sales 35 and lay them at the apostles' feet, and they would be distributed to each as any had need.

Luke 14:26

25 Now large crowds were going along with Him; and He turned and said to them, 26 "If anyone comes to Me, and does not hate his own father and mother and wife and children and brothers and sisters, yes, and even his own life, he cannot be My disciple.

27 "Whoever does not carry his own cross and come after Me cannot be My disciple.

1 Tim. 6:1

1 All who are under the yoke as slaves are to regard their own masters as worthy of all honor so that the name of God and our doctrine will not be spoken against. 2 Those who have believers as their masters must not be disrespectful to them because they are brethren, but must serve them all the more, because those who partake of the benefit are believers and beloved. Teach and preach these principles.

Eph. 4:16.

14 As a result, we are no longer to be children, tossed here and there by waves and carried about by every wind of doctrine, by the trickery of men, by craftiness in deceitful scheming; 15 but speaking the truth in love, we are to grow up in all aspects into Him who is the head, even Christ, 16 from whom the whole body, being fitted and held together by what every joint supplies, according to the proper working of each individual part, causes the growth of the body for the building up of itself in love.

36. Being thus joined, every [local] church has power

Being thus joined, every [local] church has power given them from Christ, for their wellbeing, to choose among themselves meet persons for elders and deacons, being qualified according to the word, as those which Christ has appointed in His testament, for the feeding, governing, serving, and building up of His Church; and that none have any power to impose on them either these or any other.

Acts 1:23,26

23 So they put forward two men, Joseph called Barsabbas (who was also called Justus), and Matthias.24 And they prayed and said, "You, Lord, who know the hearts of all men, show which one of these two You have chosen 25 to occupy this ministry and apostleship from which Judas turned aside to go to his own place." 26 And they drew lots for them, and the lot fell to Matthias; and he was added to the eleven apostles.

Acts 6:3

1 Now at this time while the disciples were increasing in number, a complaint arose on the part of the Hellenistic Jews against the native Hebrews, because their widows were being overlooked in the daily serving of food. 2 So the twelve summoned the congregation of the disciples and said, "It is not desirable for us to neglect the word of God in order to serve tables. 3 "Therefore, brethren, select from among you seven men of good reputation, full of the Spirit and of wisdom, whom we may put in charge of this task. 4 "But we will devote ourselves to prayer and to the ministry of the word."

Acts 15:22,25

22 Then it seemed good to the apostles and the elders, with the whole church, to choose men from among them to send to Antioch with Paul and Barnabas--Judas called Barsabbas, and Silas, leading men among the brethren, 23 and they sent this letter by them, "The apostles and the brethren who are elders, to the brethren in Antioch and Syria and Cilicia who are from the Gentiles, greetings. 24 "Since we have heard that some of our number to whom we gave no instruction have disturbed you with their words, unsettling your souls, 25 it seemed good to us, having become of one mind, to select men to send to you with our beloved Barnabas and Paul, 26 men who have risked their lives for the name of our Lord Jesus Christ.

Rom. 12:7,8

4 For just as we have many members in one body and all the members do not have the same function, 5 so we, who are many, are one body in Christ, and individually members one of another. 6 Since we have gifts that differ according to the grace given to us, each of us is to exercise them accordingly: if prophecy, according to the proportion of his faith; 7 if service, in his serving; or he who teaches, in his teaching; 8 or he who exhorts, in his exhortation; he who gives, with liberality; he who leads, with diligence; he who shows mercy, with cheerfulness.

1 Tim. 3:2,6,7

1 It is a trustworthy statement: if any man aspires to the office of overseer, it is a fine work he desires to do. 2 An overseer, then, must be above reproach, the husband of one wife, temperate, prudent, respectable, hospitable, able to teach, 3 not addicted to wine or pugnacious, but gentle, peaceable, free from the love of money. 4 He must be one who manages his own household well, keeping his children under control with all dignity 5 (but if a man does not know how to manage his own household, how will he take care of the church of God?), 6 and not a new convert, so that he will not become conceited and fall into the condemnation incurred by the devil. 7 And he must have a good reputation with those outside the church, so that he will not fall into reproach and the snare of the devil.

1 Cor. 12:8,28

4 Now there are varieties of gifts, but the same Spirit. 5 And there are varieties of ministries, and the same Lord. 6 There are varieties of effects, but the same God who works all things in all persons. 7 But to each one is given the manifestation of the Spirit for the common good. 8 For to one is given the word of wisdom through the Spirit, and to another the word of knowledge according to the same Spirit; 9 to another faith by the same Spirit, and to another gifts of healing by the one Spirit, 10 and to another the effecting of miracles, and to another prophecy, and to another the distinguishing of spirits, to another various kinds of tongues, and to another the interpretation of tongues. 11 But one and the same Spirit works all these things, distributing to each one individually just as He wills. 26 And if one member suffers, all the members suffer with it; if one member is honored, all the members rejoice with it.

27 Now you are Christ's body, and individually members of it. 28 And God has appointed in the church, first apostles, second prophets, third teachers, then miracles, then gifts of healings, helps, administrations, various kinds of tongues. 29 All are not apostles, are they? All are not prophets, are they? All are not teachers, are they? All are not workers of miracles, are they? 30 All do not have gifts of healings, do they? All do not speak with tongues, do they? All do not interpret, do they?

Heb. 13:7,17

7 Remember those who led you, who spoke the word of God to you; and considering the result of their conduct, imitate their faith. 8 Jesus Christ is the same yesterday and today and forever. 9 Do not be carried away by varied and strange teachings; for it is good for the heart to be strengthened by grace, not by foods, through which those who were so occupied were not benefited. 10 We have an altar from which those who serve the tabernacle have no right to eat. 11 For the bodies of those animals whose blood is brought into the holy place by the high priest as an offering for sin, are burned outside the camp. 12 Therefore Jesus also, that He might sanctify the people through His own blood, suffered outside the gate. 13 So, let us go out to Him outside the camp, bearing His reproach. 14 For here we do not have a lasting city, but we are seeking the city which is to come. 15 Through Him then, let us continually offer up a sacrifice of praise to God, that is, the fruit of lips that give thanks to His name. 16 And do not neglect doing good and sharing, for with such sacrifices God is pleased. 17 Obey your leaders and submit to them, for they keep watch over your souls as those who will give an account. Let them do this with joy and not with grief, for this would be unprofitable for you.

1 Pet. 5:1,2,3

1 Therefore, I exhort the elders among you, as your fellow elder and witness of the sufferings of Christ, and a partaker also of the glory that is to be revealed, 2 shepherd the flock of God among you, exercising oversight not under compulsion, but voluntarily, according to the will of God; and not for sordid gain, but with eagerness; 3 nor yet as lording it over those allotted to your charge, but proving to be examples to the flock.

1 Pet. 4:15

15 Make sure that none of you suffers as a murderer, or thief, or evildoer, or a troublesome meddler; 16 but if anyone suffers as a Christian, he is not to be ashamed, but is to glorify God in this name. 17 For it is time for judgment to begin with the household of God; and if it begins with us first, what will be the outcome for those who do not obey the gospel of God? 18 AND IF IT IS WITH DIFFICULTY THAT THE RIGHTEOUS IS SAVED, WHAT WILL BECOME OF THE GODLESS MAN AND THE SINNER? 19 Therefore, those also who suffer according to the will of God shall entrust their souls to a faithful Creator in doing what is right.

37 . That the ministers lawfully called

That the ministers lawfully called, as aforesaid, ought to continue in their calling and place according to God's ordinance, and carefully to feed the flock of God committed to them, not for filthy lucre, but of a ready mind.

Heb. 5:4

1 For every high priest taken from among men is appointed on behalf of men in things pertaining to God, in order to offer both gifts and sacrifices for sins; 2 he can deal gently with the ignorant and misguided, since he himself also is beset with weakness; 3 and because of it he is obligated to offer sacrifices for sins, as for the people, so also for himself. 4 And no one takes the honor to himself, but receives it when he is called by God, even as Aaron was.

John 10:3,4

1 "Truly, truly, I say to you, he who does not enter by the door into the fold of the sheep, but climbs up some other way, he is a thief and a robber. 2 "But he who enters by the door is a shepherd of the sheep. 3 "To him the doorkeeper opens, and the sheep hear his voice, and he calls his own sheep by name and leads them out. 4 "When he puts forth all his own, he goes ahead of them, and the sheep follow him because they know his voice. 5 "A stranger they simply will not follow, but will flee from him, because they do not know the voice of strangers."

Acts 20:28,29

28 "Be on guard for yourselves and for all the flock, among which the Holy Spirit has made you overseers, to shepherd the church of God which He purchased with His own blood. 29 "I know that after my departure savage wolves will come in among you, not sparing the flock; 30 and from among your own selves men will arise, speaking perverse things, to draw away the disciples after them.

Rom. 12:7,8

4 For just as we have many members in one body and all the members do not have the same function, 5 so we, who are many, are one body in Christ, and individually members one of another. 6 Since we have gifts that differ according to the grace given to us, each of us is to exercise them accordingly: if prophecy, according to the proportion of his faith; 7 if service, in his serving; or he who teaches, in his teaching; 8 or he who exhorts, in his exhortation; he who gives, with liberality; he who leads, with diligence; he who shows mercy, with cheerfulness.

Heb. 13:7,17

7 Remember those who led you, who spoke the word of God to you; and considering the result of their conduct, imitate their faith. 17 Obey your leaders and submit to them, for they keep watch over your souls as those who will give an account. Let them do this with joy and not with grief, for this would be unprofitable for you.

1 Pet. 5:1,2,3

1 Therefore, I exhort the elders among you, as your fellow elder and witness of the sufferings of Christ, and a partaker also of the glory that is to be revealed, 2 shepherd the flock of God among you, exercising oversight not under compulsion, but voluntarily, according to the will of God; and not for sordid gain, but with eagerness; 3 nor yet as lording it over those allotted to your charge, but proving to be examples to the flock. 4 And when the Chief Shepherd appears, you will receive the unfading crown of glory.

. The ministers of Christ ought to have

The ministers of Christ ought to have whatsoever they shall need, supplied freely by the church, that according to Christ's ordinance they that preach the Gospel should live of the gospel by the law of Christ.

1 Cor. 9:7,14

6 Or do only Barnabas and I not have a right to refrain from working? 7 Who at any time serves as a soldier at his own expense? Who plants a vineyard and does not eat the fruit of it? Or who tends a flock and does not use the milk of the flock? 8 I am not speaking these things according to human judgment, am I? Or does not the Law also say these things? 9 For it is written in the Law of Moses, "YOU SHALL NOT MUZZLE THE OX WHILE HE IS THRESHING." God is not concerned about oxen, is He? 10 Or is He speaking altogether for our sake? Yes, for our sake it was written, because the plowman ought to plow in hope, and the thresher to thresh in hope of sharing the crops. 11 If we sowed spiritual things in you, is it too much if we reap material things from you? 12 If others share the right over you, do we not more? Nevertheless, we did not use this right, but we endure all things so that we will cause no hindrance to the gospel of Christ. 13 Do you not know that those who perform sacred services eat the food of the temple, and those who attend regularly to the altar have their share from the altar? 14 So also the Lord directed those who proclaim the gospel to get their living from the gospel.

Gal. 6:8

For the one who sows to his own flesh will from the flesh reap corruption, but the one who sows to the Spirit will from the Spirit reap eternal life.

Phil. 4:15,16

7 Who at any time serves as a soldier at his own expense? Who plants a vineyard and does not eat the fruit of it? Or who tends a flock and does not use the milk of the flock? 8 I am not speaking these things according to human judgment, am I? Or does not the Law also say these things? 9 For it is written in the Law of Moses, "YOU SHALL NOT MUZZLE THE OX WHILE HE IS THRESHING." God is not concerned about oxen, is He? 10 Or is He speaking altogether for our sake? Yes, for our sake it was written, because the plowman ought to plow in hope, and the thresher to thresh in hope of sharing the crops. 11 If we sowed spiritual things in you, is it too much if we reap material things from you? 12 If others share the right over you, do we not more? Nevertheless, we did not use this right, but we endure all things so that we will cause no hindrance to the gospel of Christ. 13 Do you not know that those who perform sacred services eat the food of the temple, and those who attend regularly to the altar have their share from the altar? 14 So also the Lord directed those who proclaim the gospel to get their living from the gospel.

2 Cor. 10:4

3 For though we walk in the flesh, we do not war according to the flesh, 4 for the weapons of our warfare are not of the flesh, but divinely powerful for the destruction of fortresses.

1 Tim. 1:2

2 To Timothy, my true child in the faith: Grace, mercy and peace from God the Father and Christ Jesus our Lord. 3 As I urged you upon my departure for Macedonia, remain on at Ephesus so that you may instruct certain men not to teach strange doctrines, 4 nor to pay attention to myths and endless genealogies, which give rise to mere speculation rather than furthering the administration of God which is by faith. 5 But the goal of our instruction is love from a pure heart and a good conscience and a sincere faith. 6 For some men, straying from these things, have turned aside to fruitless discussion, 7 wanting to be teachers of the Law, even though they do not understand either what they are saying or the matters about which they make confident assertions.

Ps. 110:3

Your people will volunteer freely in the day of Your power; In holy array, from the womb of the dawn, Your youth are to You as the dew.

39 . Baptism is an ordinance of the New Testament

Baptism is an ordinance of the New Testament, given by Christ, to be dispensed upon persons professing faith, or that are made disciples; who upon profession of faith, ought to be baptized, and after to partake of the Lord's Supper.

Matt. 28:18,19

18 And Jesus came up and spoke to them, saying, "All authority has been given to Me in heaven and on earth. 19 "Go therefore and make disciples of all the nations, baptizing them in the name of the Father and the Son and the Holy Spirit, 20 teaching them to observe all that I commanded you; and lo, I am with you always, even to the end of the

age."

John 4:1

1 Therefore when the Lord knew that the Pharisees had heard that Jesus was making and baptizing more disciples than John 2 (although Jesus Himself was not baptizing, but His disciples were), 3 He left Judea and went away again into Galilee.

Mark 16:15,16

"He who has believed and has been baptized shall be saved; but he who has disbelieved

shall be condemned.

Acts 2:37,38

36 "Therefore let all the house of Israel know for certain that God has made Him both Lord and Christ--this Jesus whom you crucified." 37 Now when they heard this, they were pierced to the heart, and said to Peter and the rest of the apostles, "Brethren, what shall we do?" 38 Peter said to them, "Repent, and each of you be baptized in the name of Jesus Christ for the forgiveness of your sins; and you will receive the gift of the Holy Spirit.

40 . That the way and manner of dispensing this ordinance

That the way and manner of dispensing this ordinance, is dipping or plunging the body under water; it being a sign, must answer the things signified, which is, that interest the saints have in the death, burial, and resurrection of Christ: And that as certainly as the body is buried under water, and risen again, so certainly shall the bodies of the saints be raised by the power of Christ, in the day of the resurrection, to reign with Christ.

Matt. 3:16

13 Then Jesus *arrived from Galilee at the Jordan coming to John, to be baptized by him. 14 But John tried to prevent Him, saying, "I have need to be baptized by You, and do You come to me?" 15 But Jesus answering said to him, "Permit it at this time; for in this way it is fitting for us to fulfill all righteousness." Then he *permitted Him. 16 After being baptized, Jesus came up immediately from the water; and behold, the heavens were opened, and he saw the Spirit of God descending as a dove and lighting on Him, 17 and behold, a voice out of the heavens said, "This is My beloved Son, in whom I am well-pleased."

Mark 15:9

Pilate answered them, saying, "Do you want me to release for you the King of the Jews?"

John 3:23

22 After these things Jesus and His disciples came into the land of Judea, and there He was spending time with them and baptizing. 23 John also was baptizing in Aenon near Salim, because there was much water there; and people were coming and were being baptized-- 24 for John had not yet been thrown into prison.

Acts 8:38

34 The eunuch answered Philip and said, "Please tell me, of whom does the prophet say this? Of himself or of someone else?" 35 Then Philip opened his mouth, and beginning from this Scripture he preached Jesus to him. 36 As they went along the road they came to some water; and the eunuch *said, "Look! Water! What prevents me from being baptized?" 37 [And Philip said, "If you believe with all your heart, you may." And he answered and said, "I believe that Jesus Christ is the Son of God."] 38 And he ordered the chariot to stop; and they both went down into the water, Philip as well as the eunuch, and he baptized him. 39 When they came up out of the water, the Spirit of the Lord snatched Philip away; and the eunuch no longer saw him, but went on his way rejoicing. 40 But Philip found himself at Azotus, and as he passed through he kept preaching the gospel to all the cities until he came to Caesarea.

Rev. 1:5

4 John to the seven churches that are in Asia: Grace to you and peace, from Him who is and who was and who is to come, and from the seven Spirits who are before His throne, 5 and from Jesus Christ, the faithful witness, the firstborn of the dead, and the ruler of the kings of the earth. To Him who loves us and released us from our sins by His blood-- 6 and He has made us to be a kingdom, priests to His God and Father--to Him be the glory and the dominion forever and ever. Amen.

Rev. 7:14

13 Then one of the elders answered, saying to me, "These who are clothed in the white robes, who are they, and where have they come from?" 14 I said to him, "My lord, you know." And he said to me, "These are the ones who come out of the great tribulation, and they have washed their robes and made them white in the blood of the Lamb.

Heb. 10:22

19 Therefore, brethren, since we have confidence to enter the holy place by the blood of Jesus, 20 by a new and living way which He inaugurated for us through the veil, that is, His flesh, 21 and since we have a great priest over the house of God, 22 let us draw near with a sincere heart in full assurance of faith, having our hearts sprinkled clean from an evil conscience and our bodies washed with pure water. 23 Let us hold fast the confession of our hope without wavering, for He who promised is faithful; 24 and let us consider how to stimulate one another to love and good deeds, 25 not forsaking our own assembling together, as is the habit of some, but encouraging one another; and all the more as you see the day drawing near.

Rom. 6:3,4,5,6

3 Or do you not know that all of us who have been baptized into Christ Jesus have been baptized into His death? 4 Therefore we have been buried with Him through baptism into death, so that as Christ was raised from the dead through the glory of the Father, so we too might walk in newness of life. 5 For if we have become united with Him in the likeness of His death, certainly we shall also be in the likeness of His resurrection, 6 knowing this, that our old self was crucified with Him, in order that our body of sin might be done away with, so that we would no longer be slaves to sin; 7 for he who has died is freed from sin.

1 Cor. 15:28,29

When all things are subjected to Him, then the Son Himself also will be subjected to the One who subjected all things to Him, so that God may be all in all. 29 Otherwise, what will those do who are baptized for the dead? If the dead are not raised at all, why then are they baptized for them?

The word baptizo signfies to dip or plunge (yet so as convenient garments be both upon the administrator and subject with all modesty).

41 . The person designed by Christ to dispense baptism

The person designed by Christ to dispense baptism, the Scripture holds forth to be a disciple; it being no where tied to a particular church officer, or person extraordinarily sent the commission enjoining the administration, being given to them as considered disciples, being men able to preach the gospel.

Isa. 8:16

Bind up the testimony, seal the law among my disciples.

Eph. 2:7

4 But God, being rich in mercy, because of His great love with which He loved us, 5 even when we were dead in our transgressions, made us alive together with Christ (by grace you have been saved), 6 and raised us up with Him, and seated us with Him in the heavenly places in Christ Jesus, 7 so that in the ages to come He might show the surpassing riches of His grace in kindness toward us in Christ Jesus.

Matt 28:19

18 And Jesus came up and spoke to them, saying, "All authority has been given to Me in heaven and on earth. 19 "Go therefore and make disciples of all the nations, baptizing them in the name of the Father and the Son and the Holy Spirit, 20 teaching them to observe all that I commanded you; and lo, I am with you always, even to the end of the age."

John 4:2

1 Therefore when the Lord knew that the Pharisees had heard that Jesus was making and baptizing more disciples than John 2 (although Jesus Himself was not baptizing, but His disciples were),

Acts 20:7

On the first day of the week, when we were gathered together to break bread, Paul began talking to them, intending to leave the next day, and he prolonged his message until midnight.

Acts 11:10

7 "I also heard a voice saying to me, 'Get up, Peter; kill and eat.' 8 "But I said, 'By no means, Lord, for nothing unholy or unclean has ever entered my mouth.' 9 "But a voice from heaven answered a second time, 'What God has cleansed, no longer consider unholy.' 10 "This happened three times, and everything was drawn back up into the sky.

1 Cor. 11:2

1 Be imitators of me, just as I also am of Christ. 2 Now I praise you because you remember me in everything and hold firmly to the traditions, just as I delivered them to you.

1 Cor. 10:16,17

15 I speak as to wise men; you judge what I say. 16 Is not the cup of blessing which we bless a sharing in the blood of Christ? Is not the bread which we break a sharing in the body of Christ? 17 Since there is one bread, we who are many are one body; for we all partake of the one bread.

Rom. 16:2

1 Now concerning the collection for the saints, as I directed the churches of Galatia, so do you also. 2 On the first day of every week each one of you is to put aside and save, as he may prosper, so that no collections be made when I come.

Matt. 18:17

17 If he refuses to listen to them, tell it to the church; and if he refuses to listen even to the church, let him be to you as a Gentile and a tax collector.

. Christ has likewise given power to His

Church

Christ has likewise given power to His Church to receive in, and cast out, any member that deserves it; and this power is given to every congregation, and not to one particular person, either member or officer, but in relation to the whole body, in reference to their faith and fellowship.

Rom. 15:2-3

1 Now we who are strong ought to bear the weaknesses of those without strength and not just please ourselves. 2 Each of us is to please his neighbor for his good, to his edification. 3 For even Christ did not please Himself; but as it is written, "THE REPROACHES OF THOSE WHO REPROACHED YOU FELL ON ME."

Matt. 18:15-18

15 "If your brother sins, go and show him his fault in private; if he listens to you, you have won your brother. 16 "But if he does not listen to you, take one or two more with you, so that BY THE MOUTH OF TWO OR THREE WITNESSES EVERY FACT MAY BE CONFIRMED. 17 "If he refuses to listen to them, tell it to the church; and if he refuses to listen even to the church, let him be to you as a Gentile and a tax collector. 18 "Truly I say to you, whatever you bind on earth shall have been bound in heaven; and whatever you loose on earth shall have been loosed in heaven.

1 Cor. 5:4,5,11,14

4 In the name of our Lord Jesus, when you are assembled, and I with you in spirit, with the power of our Lord Jesus, 5 I have decided to deliver such a one to Satan for the destruction of his flesh, so that his spirit may be saved in the day of the Lord Jesus. 11 But actually, I wrote to you not to associate with any so-called brother if he is an immoral person, or covetous, or an idolater, or a reviler, or a drunkard, or a swindler-- not even to eat with such a one.

1 Cor. 12:4-7

4 Now there are varieties of gifts, but the same Spirit. 5 And there are varieties of ministries, and the same Lord. 6 There are varieties of effects, but the same God who works all things in all persons. 7 But to each one is given the manifestation of the Spirit for the common good.

1 Cor. 2:3-5

3 I was with you in weakness and in fear and in much trembling, 4 and my message and my preaching were not in persuasive words of wisdom, but in demonstration of the Spirit and of power, 5 so that your faith would not rest on the wisdom of men, but on the power of God.

2 Cor. 2:5-7

5 But if any has caused sorrow, he has caused sorrow not to me, but in some degree--in order not to say too much--to all of you. 6 Sufficient for such a one is this punishment which was inflicted by the majority, 7 so that on the contrary you should rather forgive and comfort him, otherwise such a one might be overwhelmed by excessive sorrow.

43

church

. And every particular member of each

And every particular member of each church, how excellent, great, or learned soever, is subject to this censure and judgment; and that the church ought not without great care and tenderness, and due advice, but by the rule of faith, to proceed against her members.

Matt. 18:15-18

15 "If your brother sins, go and show him his fault in private; if he listens to you, you have won your brother. 16 "But if he does not listen to you, take one or two more with you, so that BY THE MOUTH OF TWO OR THREE WITNESSES EVERY FACT MAY BE CONFIRMED. 17 "If he refuses to listen to them, tell it to the church; and if he refuses to listen even to the church, let him be to you as a Gentile and a tax collector. 18 "Truly I say to you, whatever you bind on earth shall have been bound in heaven; and whatever you loose on earth shall have been loosed in heaven.

Matt. 17:18

And Jesus rebuked him, and the demon came out of him, and the boy was cured at once.

Acts 11:1-3

1 Now the apostles and the brethren who were throughout Judea heard that the Gentiles also had received the word of God. 2 And when Peter came up to Jerusalem, those who were circumcised took issue with him, 3 saying, "You went to uncircumcised men and ate with them."

1 Tim. 5:19-22

19 Do not receive an accusation against an elder except on the basis of two or three witnesses. 20 Those who continue in sin, rebuke in the presence of all, so that the rest also will be fearful of sinning. 21 I solemnly charge you in the presence of God and of Christ Jesus and of His chosen angels, to maintain these principles without bias, doing nothing in a spirit of partiality. 22 Do not lay hands upon anyone too hastily and thereby share responsibility for the sins of others; keep yourself free from sin.

Col. 4:17

Say to Archippus, "Take heed to the ministry which you have received in the Lord, that you may fulfill it.

Acts 15:1-3

1 Some men came down from Judea and began teaching the brethren, "Unless you are circumcised according to the custom of Moses, you cannot be saved." 2 And when Paul and Barnabas had great dissension and debate with them, the brethren determined that Paul and Barnabas and some others of them should go up to Jerusalem to the apostles and elders concerning this issue. 3 Therefore, being sent on their way by the church, they were passing through both Phoenicia and Samaria, describing in detail the conversion of the Gentiles, and were bringing great joy to all the brethren.

44 . Christ for the keeping of this church in holy and orderly communion

Christ for the keeping of this church in holy and orderly communion, places some special men over the church; who by their office, are to govern, oversee, visit, watch; so likewise for the better keeping thereof, in all places by the members, He has given authority, and laid duty upon all to watch over one another.

Acts 20:26-28

26 "Therefore, I testify to you this day that I am innocent of the blood of all men. 27 "For I did not shrink from declaring to you the whole purpose of God. 28 "Be on guard for yourselves and for all the flock, among which the Holy Spirit has made you overseers, to shepherd the church of God which He purchased with His own blood.

Heb. 13:17-25

17 Obey your leaders and submit to them, for they keep watch over your souls as those who will give an account. Let them do this with joy and not with grief, for this would be unprofitable for you. 18 Pray for us, for we are sure that we have a good conscience, desiring to conduct ourselves honorably in all things. 19 And I urge you all the more to do this, so that I may be restored to you the sooner. 20 Now the God of peace, who brought up from the dead the great Shepherd of the sheep through the blood of the eternal covenant, even Jesus our Lord, 21 equip you in every good thing to do His will, working in us that which is pleasing in His sight, through Jesus Christ, to whom be the glory forever and ever. Amen. 22 But I urge you, brethren, bear with this word of exhortation, for I have written to you briefly. 23 Take notice that our brother Timothy has been released, with whom, if he comes soon, I will see you. 24 Greet all of your leaders and all the saints. Those from Italy greet you. 25 Grace be with you all.

Matt. 24:45-47

45 "Who then is the faithful and sensible slave whom his master put in charge of his household to give them their food at the proper time? 46 "Blessed is that slave whom his master finds so doing when he comes. 47 "Truly I say to you that he will put him in charge of all his possessions.

1 Thess. 5:2,12-14

2 For you yourselves know full well that the day of the Lord will come just like a thief in the night.

12 But we request of you, brethren, that you appreciate those who diligently labor among you, and have charge over you in the Lord and give you instruction, 13 and that you esteem them very highly in love because of their work. Live in peace with one another. 14 We urge you, brethren, admonish the unruly, encourage the fainthearted, help the weak, be patient with everyone.

Jude 3,20,21

3 Beloved, while I was making every effort to write you about our common salvation, I felt the necessity to write to you appealing that you contend earnestly for the faith which was once for all handed down to the saints. hese are the ones who cause divisions, worldly-minded, devoid of the Spirit.

20 But you, beloved, building yourselves up on your most holy faith, praying in the Holy Spirit, 21 keep yourselves in the love of God, waiting anxiously for the mercy of our Lord Jesus Christ to eternal life.

Heb. 10:34,35 [cf. 24,25]

34 For you showed sympathy to the prisoners and accepted joyfully the seizure of your property, knowing that you have for yourselves a better possession and a lasting one. 35 Therefore, do not throw away your confidence, which has a great reward.

23 Let us hold fast the confession of our hope without wavering, for He who promised is faithful; 24 and let us consider how to stimulate one another to love and good deeds, 25 not forsaking our own assembling together, as is the habit of some, but encouraging one another; and all the more as you see the day drawing near.

Heb. 12:14-15

14 Pursue peace with all men, and the sanctification without which no one will see the Lord. 15 See to it that no one comes short of the grace of God; that no root of bitterness springing up causes trouble, and by it many be defiled;

45 . Also such to whom God has given gifts in the church

Also such to whom God has given gifts in the church, may and ought to prophecy [viz., teach] according to the proportion of faith, and to teach publicly the word of God, for the edification, exhortation, and comfort of the church.

1 Cor. 14:3-5

3 But one who prophesies speaks to men for edification and exhortation and consolation. 4 One who speaks in a tongue edifies himself; but one who prophesies edifies the church. 5 Now I wish that you all spoke in tongues, but even more that you would prophesy; and greater is one who prophesies than one who speaks in tongues, unless he interprets, so that the church may receive edifying.

1 Cor. 12:4-6

4 Now there are varieties of gifts, but the same Spirit. 5 And there are varieties of ministries, and the same Lord. 6 There are varieties of effects, but the same God who works all things in all persons.

1 Pet. 4:10, 11

10 As each one has received a special gift, employ it in serving one another as good stewards of the manifold grace of God. 11 Whoever speaks, is to do so as one who is speaking the utterances of God; whoever serves is to do so as one who is serving by the strength which God supplies; so that in all things God may be glorified through Jesus Christ, to whom belongs the glory and dominion forever and ever. Amen.

1 Cor. 12:4-10

4 Now there are varieties of gifts, but the same Spirit. 5 And there are varieties of ministries, and the same Lord. 6 There are varieties of effects, but the same God who works all things in all persons. 7 But to each one is given the manifestation of the Spirit for the common good. 8 For to one is given the word of wisdom through the Spirit, and to another the word of knowledge according to the same Spirit; 9 to another faith by the same Spirit, and to another gifts of healing by the one Spirit, 10 and to another the effecting of miracles, and to another prophecy, and to another the distinguishing of spirits, to another various kinds of tongues, and to another the interpretation of tongues.

1 Thess. 5:16-22

16 Rejoice always; 17 pray without ceasing; 18 in everything give thanks; for this is God's will for you in Christ Jesus. 19 Do not quench the Spirit; 20 do not despise prophetic utterances. 21 But examine everything carefully; hold fast to that which is good; 22 abstain from every form of evil.

. Thus being rightly gathered, and continuing

Thus being rightly gathered, and continuing in the obedience of the gospel of Christ, none are to separate for faults and corruptions (for as long as the church consists of men subject to failings, there will be difference in the true constituted church) until they have in due order, and tenderness, sought redress thereof.

Rev. 2,1-3

1 "To the angel of the church in Ephesus write: The One who holds the seven stars in His right hand, the One who walks among the seven golden lampstands, says this: 2 'I know your deeds and your toil and perseverance, and that you cannot tolerate evil men, and you put to the test those who call themselves apostles, and they are not, and you found them to be false; 3 and you have perseverance and have endured for My name's sake, and have not grown weary.

Acts 15:12

12 All the people kept silent, and they were listening to Barnabas and Paul as they were relating what signs and wonders God had done through them among the Gentiles.

1 Cor. 1:9-13

9 God is faithful, through whom you were called into fellowship with His Son, Jesus Christ our Lord. 10 Now I exhort you, brethren, by the name of our Lord Jesus Christ, that you all agree and that there be no divisions among you, but that you be made complete in the same mind and in the same judgment. 11 For I have been informed concerning you, my brethren, by Chloe's people, that there are quarrels among you. 12 Now I mean this, that each one of you is saying, "I am of Paul," and "I of Apollos," and "I of Cephas," and "I of Christ." 13 Has Christ been divided? Paul was not crucified for you, was he? Or were you baptized in the name of Paul?

Heb. 10:23-25

23 Let us hold fast the confession of our hope without wavering, for He who promised is faithful; 24 and let us consider how to stimulate one another to love and good deeds, 25 not forsaking our own assembling together, as is the habit of some, but encouraging one another; and all the more as you see the day drawing near.

Jude 17-21

17 But you, beloved, ought to remember the words that were spoken beforehand by the apostles of our Lord Jesus Christ, 18 that they were saying to you, "In the last time there will be mockers, following after their own ungodly lusts." 19 These are the ones who cause divisions, worldly-minded, devoid of the Spirit. 20 But you, beloved, building yourselves up on your most holy faith, praying in the Holy Spirit, 21 keep yourselves in the love of God, waiting anxiously for the mercy of our Lord Jesus Christ to eternal life.

Rev. 2:20-27

'But I have this against you, that you tolerate the woman Jezebel, who calls herself a prophetess, and she teaches and leads My bond-servants astray so that they commit acts of immorality and eat things sacrificed to idols. 21 'I gave her time to repent, and she does not want to repent of her immorality. 22 'Behold, I will throw her on a bed of sickness, and those who commit adultery with her into great tribulation, unless they repent of her deeds. 23 'And I will kill her children with pestilence, and all the churches will know that I am He who searches the minds and hearts; and I will give to each one of you according to your deeds. 24 'But I say to you, the rest who are in Thyatira, who do not hold this teaching, who have not known the deep things of Satan, as they call them-- I place no other burden on you. 25 'Nevertheless what you have, hold fast until I come. 26 'He who overcomes, and he who keeps My deeds until the end, TO HIM I WILL GIVE AUTHORITY OVER THE NATIONS; 27 AND HE SHALL RULE THEM WITH A ROD OF IRON, AS THE VESSELS OF THE POTTER ARE BROKEN TO PIECES, as I also have received authority from My Father; 28 and I will give him the morning star.

Acts 15:1,2

1 Some men came down from Judea and began teaching the brethren, "Unless you are circumcised according to the custom of Moses, you cannot be saved." 2 And when Paul and Barnabas had great dissension and debate with them, the brethren determined that Paul and Barnabas and some others of them should go up to Jerusalem to the apostles and elders concerning this issue.

Rom. 14:1

Now accept the one who is weak in faith, but not for the purpose of passing judgment on his opinions.

Rom. 15:1-3

1 Now we who are strong ought to bear the weaknesses of those without strength and not just please ourselves. 2 Each of us is to please his neighbor for his good, to his edification.

3 For even Christ did not please Himself; but as it is written, "THE REPROACHES OF THOSE WHO REPROACHED YOU FELL ON ME."

47 . And although the particular congregations be distinct

And although the particular congregations be distinct, and several bodies, every one as a compact and knit city within itself; yet are they all to walk by one rule of truth; so also they (by all means convenient) are to have the counsel and help one of another, if necessity require it, as members of one body, in the common faith, under Christ their head.

1 Cor. 4:15-17

15 For if you were to have countless tutors in Christ, yet you would not have many fathers, for in Christ Jesus I became your father through the gospel. 16 Therefore I exhort you, be imitators of me. 17 For this reason I have sent to you Timothy, who is my beloved and faithful child in the Lord, and he will remind you of my ways which are in Christ, just as I teach everywhere in every church.

1 Cor. 14:31-36

31 For you can all prophesy one by one, so that all may learn and all may be exhorted; 32 and the spirits of prophets are subject to prophets; 33 for God is not a God of confusion but of peace, as in all the churches of the saints. 34 The women are to keep silent in the churches; for they are not permitted to speak, but are to subject themselves, just as the Law also says. 35 If they desire to learn anything, let them ask their own husbands at home; for it is improper for a woman to speak in church. 36 Was it from you that the word of God first went forth? Or has it come to you only?

1 Cor. 16:1

1 Now concerning the collection for the saints, as I directed the churches of Galatia, so do you also. 2 On the first day of every week each one of you is to put aside and save, as he may prosper, so that no collections be made when I come.

Ps. 122:1-4

1 I was glad when they said to me, "Let us go to the house of the LORD." 2 Our feet are standing Within your gates, O Jerusalem, 3 Jerusalem, that is built As a city that is compact together; 4 To which the tribes go up, even the tribes of the LORD-- An ordinance for Israel-- To give thanks to the name of the LORD.

Eph. 2:11-20

11 Therefore remember that formerly you, the Gentiles in the flesh, who are called "Uncircumcision" by the so-called "Circumcision," which is performed in the flesh by human hands-- 12 remember that you were at that time separate from Christ, excluded from the commonwealth of Israel, and strangers to the covenants of promise, having no hope and without God in the world. 13 But now in Christ Jesus you who formerly were far off have been brought near by the blood of Christ. 14 For He Himself is our peace, who made both groups into one and broke down the barrier of the dividing wall, 15 by abolishing in His flesh the enmity, which is the Law of commandments contained in ordinances, so that in Himself He might make the two into one new man, thus establishing peace, 16 and might reconcile them both in one body to God through the cross, by it having put to death the enmity. 17 AND HE CAME AND PREACHED PEACE TO YOU WHO WERE FAR AWAY, AND PEACE TO THOSE WHO WERE NEAR; 18 for through Him we both have our access in one Spirit to the Father. 19 So then you are no longer strangers and aliens, but you are fellow citizens with the saints, and are of God's household, 20 having been built on the foundation of the apostles and prophets, Christ Jesus Himself being the corner stone,

Rev. 21:-27

1 Then I saw a new heaven and a new earth; for the first heaven and the first earth passed away, and there is no longer any sea. 2 And I saw the holy city, new Jerusalem, coming down out of heaven from God, made ready as a bride adorned for her husband.

3 And I heard a loud voice from the throne, saying, "Behold, the tabernacle of God is among men, and He will dwell among them, and they shall be His people, and God Himself will be among them, 4 and He will wipe away every tear from their eyes; and there will no longer be any death; there will no longer be any mourning, or crying, or pain; the first things have passed away." 5 And He who sits on the throne said, "Behold, I am making all things new." And He said, "Write, for these words are faithful and true." 6 Then He said to me, "It is done. I am the Alpha and the Omega, the beginning and the end. I will give to the one who thirsts from the spring of the water of life without cost. 7 "He who overcomes will inherit these things, and I will be his God and he will be My son. 8 "But for the cowardly and unbelieving and abominable and murderers and immoral persons and sorcerers and idolaters and all liars, their part will be in the lake that burns with fire and brimstone, which is the second death." 9 Then one of the seven angels who had the seven bowls full of the seven last plagues came and spoke with me, saying, "Come here, I will show you the bride, the wife of the Lamb." 10 And he carried me away in the Spirit to a great and high mountain, and showed me the holy city, Jerusalem, coming down out of heaven from God, 11 having the glory of God. Her brilliance was like a very costly stone, as a stone of crystal-clear jasper. 12 It had a great and high wall, with twelve gates, and at the gates twelve angels; and names were written on them, which are the names of the twelve tribes of the sons of Israel. 13 There were three gates on the east and three gates on the north and three gates on the south and three gates on the west. 14 And the wall of the city had twelve foundation stones, and on them were the twelve names of the twelve apostles of the Lamb. 15 The one who spoke with me had a gold measuring rod to measure the city, and its gates and its wall. 16 The city is laid out as a square, and its length is as great as the width; and he measured the city with the rod, fifteen hundred miles; its length and width and height are equal. 17 And he measured its wall, seventy-two yards, according to human measurements, which are also angelic measurements. 18 The material of the wall was jasper; and the city was pure gold, like clear glass. 19 The foundation stones of the city wall were adorned with every kind of precious stone. The first foundation stone was jasper; the second, sapphire; the third, chalcedony; the fourth, emerald; 20 the fifth, sardonyx; the sixth, sardius; the seventh, chrysolite; the eighth, beryl; the ninth, topaz; the tenth, chrysoprase; the eleventh, jacinth; the twelfth, amethyst. 21 And the twelve gates were twelve pearls; each one of the gates was a single pearl. And the street of the city was pure gold, like transparent glass. 22 I saw no temple in it, for the Lord God the Almighty and the Lamb are its temple. 23 And the city has no need of the sun or of the moon to shine on it, for the glory of God has illumined it, and its lamp is the Lamb. 24 The nations will walk by its light, and the kings of the earth will bring their glory into it. 25 In the daytime (for there will be no night there) its gates will never be closed; 26 and they will bring the glory and the honor of the nations into it; 27 and nothing unclean, and no one who practices abomination and lying, shall ever come into it, but only those whose names are written in the Lamb's book of life.

1 Tim. 3:14-16

14 I am writing these things to you, hoping to come to you before long; 15 but in case I am delayed, I write so that you will know how one ought to conduct himself in the household of God, which is the church of the living God, the pillar and support of the truth. 16 By common confession, great is the mystery of godliness: He who was revealed in the flesh, Was vindicated in the Spirit, Seen by angels, Proclaimed among the nations, Believed on in the world, Taken up in glory.

1 Tim. 6:13-16

13 I charge you in the presence of God, who gives life to all things, and of Christ Jesus, who testified the good confession before Pontius Pilate, 14 that you keep the commandment without stain or reproach until the appearing of our Lord Jesus Christ, 15 which He will bring about at the proper time--He who is the blessed and only Sovereign, the King of kings and Lord of lords, 16 who alone possesses immortality and dwells in unapproachable light, whom no man has seen or can see. To Him be honor and eternal dominion! Amen.

1 Cor. 4:17

For this reason I have sent to you Timothy, who is my beloved and faithful child in the Lord, and he will remind you of my ways which are in Christ, just as I teach everywhere in every church.

Acts 15:1-3

1 Some men came down from Judea and began teaching the brethren, "Unless you are circumcised according to the custom of Moses, you cannot be saved." 2 And when Paul and Barnabas had great dissension and debate with them, the brethren determined that Paul and Barnabas and some others of them should go up to Jerusalem to the apostles and elders concerning this issue. 3 Therefore, being sent on their way by the church, they were passing through both Phoenicia and Samaria, describing in detail the conversion of the Gentiles, and were bringing great joy to all the brethren.

Song of Sol. 8:8,9

8 "We have a little sister, And she has no breasts; What shall we do for our sister On the day when she is spoken for? 9 "If she is a wall, We will build on her a battlement of silver; But if she is a door, We will barricade her with planks of cedar."

Song of Sol. 8:1-4

1 "Oh that you were like a brother to me Who nursed at my mother's breasts. If I found you outdoors, I would kiss you; No one would despise me, either. 2 "I would lead you and bring you Into the house of my mother, who used to instruct me; I would give you spiced wine to drink from the juice of my pomegranates. 3 "Let his left hand be under my head And his right hand embrace me." 4 "I want you to swear, O daughters of

Jerusalem, Do not arouse or awaken my love Until she pleases."

2 Cor. 13:14

The grace of the Lord Jesus Christ, and the love of God, and the fellowship of the Holy Spirit, be with you all.

. A civil magistracy is an ordinance of God

A civil magistracy is an ordinance of God, set up by Him for the punishment of evil doers, and for the praise of them that do well; and that in all lawful things, commanded by them, subjection ought to be given by us in the Lord, not only for wrath, but for conscience sake; and that we are to make supplications and prayers for kings, and all that are in authority, that under them we may live a quiet and peaceable life, in all godliness and honesty.

Rom. 13:1,2

1 Every person is to be in subjection to the governing authorities. For there is no authority except from God, and those which exist are established by God. 2 Therefore whoever resists authority has opposed the ordinance of God; and they who have opposed will receive condemnation upon themselves.

1 Pet. 2:12-15

12 Keep your behavior excellent among the Gentiles, so that in the thing in which they slander you as evildoers, they may because of your good deeds, as they observe them, glorify God in the day of visitation. 13 Submit yourselves for the Lord's sake to every human institution, whether to a king as the one in authority, 14 or to governors as sent by him for the punishment of evildoers and the praise of those who do right. 15 For such is the will of God that by doing right you may silence the ignorance of foolish men.

1 Tim. 2:1-3

1 First of all, then, I urge that entreaties and prayers, petitions and thanksgivings, be made on behalf of all men, 2 for kings and all who are in authority, so that we may lead a tranquil and quiet life in all godliness and dignity. 3 This is good and acceptable in the sight of God our Savior, 4 who desires all men to be saved and to come to the knowledge of the truth.

Note:

The supreme magistracy of this kingdom we acknowledge to be the king and parliament (now established) freely chosen by the kingdom, and that we are to maintain and defend all civil laws and civil officers made by them, which are for the good of the commonwealth. And we acknowledge with thankfulness, that God has made this present king and parliament honorable in throwing down the prelatical hierarchy, because of their tyranny and oppression over us, under which this kingdom long groaned, for which we are ever engaged to bless God, and honor them for the same. And concerning the worship of God; there is but one lawgiver, which is able to save and destroy, James 4:12; which is Jesus Christ, who has given laws and rules sufficient in His word for His worship; and for any to make more, were to charge Christ with want of wisdom, or faithfulness, or both, in not making laws enough, or not good enough for His house: Surely it is our wisdom, duty, and privilege, to observe Christ's laws only, Ps 2:6,9,10,12. So it is the magistrates duty to tender the liberty of mens' consciences, Eccles. 8:8 (which is the tenderest thing unto all conscientious men, and most dear unto them, and without which all other liberties will not be worth the naming, much less enjoying) and to protect all under them from all wrong, injury, oppression and molestation; so it is our duty not to be wanting in nothing which is for their honor and comfort, and whatsoever is for the wellbeing of the commonwealth wherein we live; it is our duty to do, and we believe it to be our express duty, especially in matters of religion, to be fully persuaded in our minds of the lawfulness of what we do, as knowing whatsoever is not of faith is sin. And as we cannot do anything contrary to our understandings and consciences, so neither can we forebear the doing of that which our understandings and consciences bind us to do. And if the magistrate should require us to do otherwise, we are to yield our persons in a passive way to their power, as the saints of old have done, James 5:4. And thrice happy shall he be, that shall lose his life for witnessing (though but for the least tittle) of the truth of the Lord Jesus Christ, 1 Pet. 5; Gal. 5.

49. But in case we find not the magistrate

But in case we find not the magistrate [or governing authority] to favor us herein; yet we dare not suspend our practice, because we believe we ought to go in obedience to Christ, in professing the faith which was once delivered to the saints, which faith is declared in the holy Scriptures, and this our confession of faith a part of them, and that we are to witness to the truth of the Old and New Testaments unto the death, if necessity require, in the midst of all trials and afflictions, as His saints of old have done; not accounting our goods, lands, wives, children, fathers, mothers, brethren, sisters; yea and our own lives dear unto us, so we may finish our course with joy; remembering always, that we ought to obey God rather than men, who will when we have finished our course, and kept the faith, give us the crown of righteousness; to whom we must give an account of all our actions, and no man being able to discharge us of the same.

Acts 2:40-42

40 And with many other words he solemnly testified and kept on exhorting them, saying, "Be saved from this perverse generation!" 41 So then, those who had received his word were baptized; and that day there were added about three thousand souls. 42 They were continually devoting themselves to the apostles' teaching and to fellowship, to the breaking of bread and to prayer.

Acts 4:17-20

17 "But so that it will not spread any further among the people, let us warn them to speak no longer to any man in this name." 18 And when they had summoned them, they commanded them not to speak or teach at all in the name of Jesus. 19 But Peter and John answered and said to them, "Whether it is right in the sight of God to give heed to you rather than to God, you be the judge; 20 for we cannot stop speaking about what we have seen and heard."

Acts 5:27,29

27 When they had brought them, they stood them before the Council. The high priest questioned them, 28 saying, "We gave you strict orders not to continue teaching in this name, and yet, you have filled Jerusalem with your teaching and intend to bring this man's blood upon us." 29 But Peter and the apostles answered, "We must obey God rather than men.

Acts 20:22,23

22 "And now, behold, bound by the Spirit, I am on my way to Jerusalem, not knowing what will happen to me there, 23 except that the Holy Spirit solemnly testifies to me in every city, saying that bonds and afflictions await me.

1 Thess. 3:1-4

1 Therefore when we could endure it no longer, we thought it best to be left behind at

Athens alone, 2 and we sent Timothy, our brother and God's fellow worker in the gospel of Christ, to strengthen and encourage you as to your faith, 3 so that no one would be disturbed by these afflictions; for you yourselves know that we have been destined for this. 4 For indeed when we were with you, we kept telling you in advance that we were going to suffer affliction; and so it came to pass, as you know.

Phil. 1:27-29

27 Only conduct yourselves in a manner worthy of the gospel of Christ, so that whether I come and see you or remain absent, I will hear of you that you are standing firm in one spirit, with one mind striving together for the faith of the gospel; 28 in no way alarmed by your opponents--which is a sign of destruction for them, but of salvation for you, and that too, from God. 29 For to you it has been granted for Christ's sake, not only to believe in Him, but also to suffer for His sake, 30 experiencing the same conflict which you saw in me, and now hear to be in me.

Dan. 3:16-18

16 Shadrach, Meshach and Abed-nego replied to the king, "O Nebuchadnezzar, we do not need to give you an answer concerning this matter. 17 "If it be so, our God whom we serve is able to deliver us from the furnace of blazing fire; and He will deliver us out of your hand, O king. 18 "But even if He does not, let it be known to you, O king, that we are not going to serve your gods or worship the golden image that you have set up."

Dan. 6:7-10,22,23

7 "All the commissioners of the kingdom, the prefects and the satraps, the high officials and the governors have consulted together that the king should establish a statute and enforce an injunction that anyone who makes a petition to any god or man besides you, O king, for thirty days, shall be cast into the lions' den. 8 "Now, O king, establish the injunction and sign the document so that it may not be changed, according to the law of the Medes and Persians, which may not be revoked." 9 Therefore King Darius signed the document, that is, the injunction. 10 Now when Daniel knew that the document was signed, he entered his house (now in his roof chamber he had windows open toward Jerusalem); and he continued kneeling on his knees three times a day, praying and giving thanks before his God, as he had been doing previously.

22 "My God sent His angel and shut the lions' mouths and they have not harmed me, inasmuch as I was found innocent before Him; and also toward you, O king, I have committed no crime." 23 Then the king was very pleased and gave orders for Daniel to be taken up out of the den. So Daniel was taken up out of the den and no injury whatever was found on him, because he had trusted in his God.

1 Tim. 6:12-15

12 Fight the good fight of faith; take hold of the eternal life to which you were called, and you made the good confession in the presence of many witnesses. 13 I charge you in the presence of God, who gives life to all things, and of Christ Jesus, who testified the good confession before Pontius Pilate, 14 that you keep the commandment without stain or reproach until the appearing of our Lord Jesus Christ, 15 which He will bring about at the proper time--He who is the blessed and only Sovereign, the King of kings and Lord of lords, 16 who alone possesses immortality and dwells in unapproachable light, whom no man has seen or can see. To Him be honor and eternal dominion! Amen.

Rom. 12:1-8

1 Therefore I urge you, brethren, by the mercies of God, to present your bodies a living and holy sacrifice, acceptable to God, which is your spiritual service of worship. 2 And do not be conformed to this world, but be transformed by the renewing of your mind, so that you may prove what the will of God is, that which is good and acceptable and perfect. 3 For through the grace given to me I say to everyone among you not to think more highly of himself than he ought to think; but to think so as to have sound judgment, as God has allotted to each a measure of faith. 4 For just as we have many members in one body and all the members do not have the same function, 5 so we, who are many, are one body in Christ, and individually members one of another. 6 Since we have gifts that differ according to the grace given to us, each of us is to exercise them accordingly: if prophecy, according to the proportion of his faith; 7 if service, in his serving; or he who teaches, in his teaching; 8 or he who exhorts, in his exhortation; he who gives, with liberality; he who leads, with diligence; he who shows mercy, with cheerfulness.

1 Cor. 14:37-40

37 If anyone thinks he is a prophet or spiritual, let him recognize that the things which I write to you are the Lord's commandment. 38 But if anyone does not recognize this, he is not recognized. 39 Therefore, my brethren, desire earnestly to prophesy, and do not forbid to speak in tongues. 40 But all things must be done properly and in an orderly manner.

Rev. 2:20-21

20 'But I have this against you, that you tolerate the woman Jezebel, who calls herself a prophetess, and she teaches and leads My bond-servants astray so that they commit acts of immorality and eat things sacrificed to idols. 21 'I gave her time to repent, and she does not want to repent of her immorality.

2 Tim. 4:6-8

6 For I am already being poured out as a drink offering, and the time of my departure has come. 7 I have fought the good fight, I have finished the course, I have kept the faith;

8 in the future there is laid up for me the crown of righteousness, which the Lord, the righteous Judge, will award to me on that day; and not only to me, but also to all who have loved His appearing.

Rom. 14:9-13

9 For to this end Christ died and lived again, that He might be Lord both of the dead and of the living. 10 But you, why do you judge your brother? Or you again, why do you regard your brother with contempt? For we will all stand before the judgment seat of God. 11 For it is written, "AS I LIVE, SAYS THE LORD, EVERY KNEE SHALL BOW TO ME, AND EVERY TONGUE SHALL GIVE PRAISE TO GOD." 12 So then each one of us will give an account of himself to God. 13 Therefore let us not judge one another anymore, but rather determine this--not to put an obstacle or a stumbling block in a brother's way.

2 Cor. 5:9-11

9 Therefore we also have as our ambition, whether at home or absent, to be pleasing to Him. 10 For we must all appear before the judgment seat of Christ, so that each one may be recompensed for his deeds in the body, according to what he has done, whether good or bad. 11 Therefore, knowing the fear of the Lord, we persuade men, but we are made manifest to God; and I hope that we are made manifest also in your consciences.

Ps. 49:7-9

7 No man can by any means redeem his brother Or give to God a ransom for him-- 8 For the redemption of his soul is costly, And he should cease trying forever-- 9 That he should live on eternally, That he should not undergo decay.

Ps. 50:22 Now consider this, you who forget God, Or I will tear you in pieces, and there will be none to deliver.

50 . It is lawful for a Christian to be a magistrate or civil officer

It is lawful for a Christian to be a magistrate or civil officer; and also it is lawful to take an oath, so it be in truth, and in judgment, and in righteousness, for confirmation of truth, and ending of all strife; and that by wrath and vain oaths the Lord is provoked and this land mourns.

Acts 8:35-38

35 Then Philip opened his mouth, and beginning from this Scripture he preached Jesus to him. 36 As they went along the road they came to some water; and the eunuch *said, "Look! Water! What prevents me from being baptized?" 37 [And Philip said, "If you believe with all your heart, you may." And he answered and said, "I believe that Jesus Christ is the Son of God."] 38 And he ordered the chariot to stop; and they both went down into the water, Philip as well as the eunuch, and he baptized him.

Acts 10:1,2,34,35

1 Now there was a man at Caesarea named Cornelius, a centurion of what was called the Italian cohort, 2 a devout man and one who feared God with all his household, and gave many alms to the Jewish people and prayed to God continually.

34 Opening his mouth, Peter said: "I most certainly understand now that God is not one to show partiality, 35 but in every nation the man who fears Him and does what is right is welcome to Him.

Rom. 16:23

Gaius, host to me and to the whole church, greets you. Erastus, the city treasurer greets you, and Quartus, the brother.

Deut. 6:13

"You shall fear only the LORD your God; and you shall worship Him and swear by His name.

Rom. 1:9

9 For God, whom I serve in my spirit in the preaching of the gospel of His Son, is my witness as to how unceasingly I make mention of you, 10 always in my prayers making request, if perhaps now at last by the will of God I may succeed in coming to you.

2 Cor. 10:11

Let such a person consider this, that what we are in word by letters when absent, such persons we are also in deed when present.

Jer. 4:2,3

2 You lust and do not have; so you commit murder. You are envious and cannot obtain; so you fight and quarrel. You do not have because you do not ask. 3 You ask and do not receive, because you ask with wrong motives, so that you may spend it on your pleasures.

Heb. 6:16

For men swear by one greater than themselves, and with them an oath given as confirmation is an end of every dispute.

51 . We are to give unto all men whatsoever is their due

We are to give unto all men whatsoever is their due, as their place, age, estate, requires; and that we defraud no man of anything, but to do unto all men, as we would they should do unto us.

1 Thess. 4:3-5

3 For this is the will of God, your sanctification; that is, that you abstain from sexual immorality; 4 that each of you know how to possess his own vessel in sanctification and honor, 5 not in lustful passion, like the Gentiles who do not know God; 6 and that no man transgress and defraud his brother in the matter because the Lord is the avenger in all these things, just as we also told you before and solemnly warned you.

Rom. 13:5-7

5 Therefore it is necessary to be in subjection, not only because of wrath, but also for conscience' sake. 6 For because of this you also pay taxes, for rulers are servants of God, devoting themselves to this very thing. 7 Render to all what is due them: tax to whom tax is due; custom to whom custom; fear to whom fear; honor to whom honor. 8 Owe nothing to anyone except to love one another; for he who loves his neighbor has fulfilled the law.

Matt. 22:17-22

17 "Tell us then, what do You think? Is it lawful to give a poll-tax to Caesar, or not?" 18 But Jesus perceived their malice, and said, "Why are you testing Me, you hypocrites? 19 "Show Me the coin used for the poll-tax." And they brought Him a denarius. 20 And He *said to them, "Whose likeness and inscription is this?" 21 They said to Him, "Caesar's." Then He *said to them, "Then render to Caesar the things that are Caesar's; and to God the things that are God's." 22 And hearing this, they were amazed, and leaving Him, they went away.

Titus 3:1-15

1 Remind them to be subject to rulers, to authorities, to be obedient, to be ready for every good deed, 2 to malign no one, to be peaceable, gentle, showing every consideration for all men. 3 For we also once were foolish ourselves, disobedient, deceived, enslaved to various lusts and pleasures, spending our life in malice and envy, hateful, hating one another. 4 But when the kindness of God our Savior and His love for mankind appeared, 5 He saved us, not on the basis of deeds which we have done in righteousness, but according to His mercy, by the washing of regeneration and renewing by the Holy Spirit, 6 whom He poured out upon us richly through Jesus Christ our Savior, 7 so that being justified by His grace we would be made heirs according to the hope of eternal life. 8 This is a trustworthy statement; and concerning these things I want you to speak confidently, so that those who have believed God will be careful to engage in good deeds. These things are good and profitable for men. 9 But avoid foolish controversies and genealogies and strife and disputes about the Law, for they are unprofitable and worthless. 10 Reject a factious man after a first and second warning, 11 knowing that such a man is perverted and is sinning, being self-condemned. 12 When I send Artemas or Tychicus to you, make every effort to come to me at Nicopolis, for I have decided to spend the winter there. 13 Diligently help Zenas the lawyer and Apollos on their way so that nothing is lacking for them. 14 Our people must also learn to engage in good deeds to meet pressing needs, so that they will not be unfruitful. 15 All who are with me greet you. Greet those who love us in the faith. Grace be with you all.

1 Pet. 2:13-17

13 Submit yourselves for the Lord's sake to every human institution, whether to a king as the one in authority, 14 or to governors as sent by him for the punishment of evildoers

The 1646 London Baptist Confession of Faith 91 / 95 and the praise of those who do right. 15 For such is the will of God that by doing right you may silence the ignorance of foolish men. 16 Act as free men, and do not use your freedom as a covering for evil, but use it as bondslaves of God. 17 Honor all people, love the brotherhood, fear God, honor the king.

1 Pet. 5:5

5 You younger men, likewise, be subject to your elders; and all of you, clothe yourselves with humility toward one another, for GOD IS OPPOSED TO THE PROUD, BUT GIVES GRACE TO THE HUMBLE.

Eph. 5:18-23

18 And do not get drunk with wine, for that is dissipation, but be filled with the Spirit, 19 speaking to one another in psalms and hymns and spiritual songs, singing and making melody with your heart to the Lord; 20 always giving thanks for all things in the name of our Lord Jesus Christ to God, even the Father; 21 and be subject to one another in the fear of Christ. 22 Wives, be subject to your own husbands, as to the Lord. 23 For the husband is the head of the wife, as Christ also is the head of the church, He Himself being the Savior of the body.

Eph. 6:1-9

1 Children, obey your parents in the Lord, for this is right. 2 HONOR YOUR FATHER AND MOTHER (which is the first commandment with a promise), 3 SO THAT IT MAY BE WELL WITH YOU, AND THAT YOU MAY LIVE LONG ON THE EARTH. 4 Fathers, do not provoke your children to anger, but bring them up in the discipline and instruction of the Lord. 5 Slaves, be obedient to those who are your masters according to the flesh, with fear and trembling, in the sincerity of your heart, as to Christ; 6 not by way of eyeservice, as men-pleasers, but as slaves of Christ, doing the will of God from the heart. 7 With good will render service, as to the Lord, and not to men, 8 knowing that whatever good thing each one does, this he will receive back from the Lord, whether slave or free. 9 And masters, do the same things to them, and give up threatening, knowing that both their Master and yours is in heaven, and there is no partiality with Him.

Titus 3:1-3

1 Remind them to be subject to rulers, to authorities, to be obedient, to be ready for every good deed, 2 to malign no one, to be peaceable, gentle, showing every consideration for all men. 3 For we also once were foolish ourselves, disobedient, deceived, enslaved to various lusts and pleasures, spending our life in malice and envy, hateful, hating one another.

. There shall be a resurrection of the dead

There shall be a resurrection of the dead, both of the just and unjust, and everyone shall

give an account of himself to God, that every one may receive the things done in his body, according to that he has done, whether it be good or bad.

Acts 24:14,15

14 "But this I admit to you, that according to the Way which they call a sect I do serve the God of our fathers, believing everything that is in accordance with the Law and that is written in the Prophets; 15 having a hope in God, which these men cherish themselves, that there shall certainly be a resurrection of both the righteous and the wicked.

1 Cor. 5:9-13

9 I wrote you in my letter not to associate with immoral people; 10 I did not at all mean with the immoral people of this world, or with the covetous and swindlers, or with idolaters, for then you would have to go out of the world. 11 But actually, I wrote to you not to associate with any so-called brother if he is an immoral person, or covetous, or an idolater, or a reviler, or a drunkard, or a swindler--not even to eat with such a one. 12 For what have I to do with judging outsiders? Do you not judge those who are within the church? 13 But those who are outside, God judges. REMOVE THE WICKED MAN FROM AMONG YOURSELVES.

Rom. 14:10-13

10 But you, why do you judge your brother? Or you again, why do you regard your brother with contempt? For we will all stand before the judgment seat of God. 11 For it is written, "AS I LIVE, SAYS THE LORD, EVERY KNEE SHALL BOW TO ME, AND EVERY TONGUE SHALL GIVE PRAISE TO GOD." 12 So then each one of us will give an account of himself to God. 13 Therefore let us not judge one another anymore, but rather determine this--not to put an obstacle or a stumbling block in a brother's way.

Matt. 25:1-46

1 "Then the kingdom of heaven will be comparable to ten virgins, who took their lamps and went out to meet the bridegroom. 2 "Five of them were foolish, and five were prudent. 3 "For when the foolish took their lamps, they took no oil with them, 4 but the prudent took oil in flasks along with their lamps. 5 "Now while the bridegroom was delaying, they all got drowsy and began to sleep. 6 "But at midnight there was a shout, 'Behold, the bridegroom! Come out to meet him.' 7 "Then all those virgins rose and trimmed their lamps. 8 "The foolish said to the prudent, 'Give us some of your oil, for our lamps are going out.' 9 "But the prudent answered, 'No, there will not be enough for us and you too; go instead to the dealers and buy some for yourselves.' 10 "And while they were going away to make the purchase, the bridegroom came, and those who were ready went in with him to the wedding feast; and the door was shut. 11 "Later the other virgins also came, saying, 'Lord, lord, open up for us.' 12 "But he answered, 'Truly I say to you, I do not know you.' 13 "Be on the alert then, for you do not know the day nor the hour. 14 "For it is just like a man about to go on a journey, who called his own slaves and entrusted his possessions to them. 15 "To one he gave five talents, to another, two, and to another, one, each according to his own ability; and he went on his journey. 16 "Immediately the one who had received the five talents went and traded with them, and gained five more talents. 17 "In the same manner the one who had received the two talents gained two more. 18 "But he who received the one talent went away, and dug a hole in the ground and hid his master's money. 19 "Now after a long time the master of those slaves *came and *settled accounts with them. 20 "The one who had received the five talents came up and brought five more talents, saying, 'Master, you entrusted five talents to me. See, I have gained five more talents.' 21 "His master said to him, 'Well done, good and faithful slave. You were faithful with a few things, I will put you in charge of many things; enter into the joy of your master.' 22 "Also the one who had received the two talents came up and said, 'Master, you entrusted two talents to me. See, I have gained two more talents.' 23 "His master said to him, 'Well done, good and faithful slave. You were faithful with a few things, I will put you in charge of many things; enter into the joy of your master.' 24 "And the one also who had received the one talent came up and said, 'Master, I knew you to be a hard man, reaping where you did not sow and gathering where you scattered no seed. 25 'And I was afraid, and went away and hid your talent in the ground. See, you have what is yours.' 26 "But his master answered and said to him, 'You wicked, lazy slave, you knew that I reap where I did not sow and gather where I scattered no seed. 27 'Then you ought to have put my money in the bank, and on my arrival I would have received my money back with interest. 28 'Therefore take away the talent from him, and give it to the one who has the ten talents.' 29 "For to everyone who has, more shall be given, and he will have an abundance; but from the one who does not have, even what he does have shall be taken away. 30 "Throw out the worthless slave into the outer darkness; in that place there will be weeping and gnashing of teeth. 31 "But when the Son of Man comes in His glory, and all the angels with Him, then He will sit on His glorious throne. 32 "All the nations will be gathered before Him; and He will separate them from one another, as the shepherd separates the sheep from the goats; 33 and He will put the sheep on His right, and the goats on the left. 34 "Then the King will say to those on His right, 'Come, you who are blessed of My Father, inherit the kingdom prepared for you from the foundation of the world. 35 'For I was hungry, and you gave Me something to eat; I was thirsty, and you gave Me something to drink; I was a stranger, and you invited Me in; 36 naked, and you clothed Me; I was sick, and you visited Me; I was in prison, and you came to Me.' 37 "Then the righteous will answer Him, 'Lord, when did we see You hungry, and feed You, or thirsty, and give You something to drink? 38 'And when did we see You a stranger, and invite You in, or naked, and clothe You? 39 'When did we see You sick, or in prison, and come to You?' 40 "The King will answer and say to them, 'Truly I say to you, to the extent that you did it to one of these brothers of Mine, even the least of them, you did it to Me.' 41 "Then He will also say to those on His left, 'Depart from Me, accursed ones, into the eternal fire which has been prepared for the devil and his angels; 42 for I was hungry, and you gave Me nothing to eat; I was thirsty, and you gave Me nothing to drink; 43 I was a stranger, and you did not invite Me in; naked, and you did not clothe Me; sick, and in prison, and you did not visit Me.' 44 "Then they themselves also will answer, 'Lord, when did we see You hungry, or thirsty, or a stranger, or naked, or sick, or in prison, and did not take care of You?' 45 "Then He will answer them, 'Truly I say to you, to the extent that you did not do it to one of the least of these, you did not do it to Me.' 46 "These will go away into eternal punishment, but the righteous into eternal life."

Rev. 22:11-15

11 "Let the one who does wrong, still do wrong; and the one who is filthy, still be filthy; and let the one who is righteous, still practice righteousness; and the one who is holy, still keep himself holy." 12 "Behold, I am coming quickly, and My reward is with Me, to render to every man according to what he has done. 13 "I am the Alpha and the Omega, the first and the last, the beginning and the end." 14 Blessed are those who wash their robes, so that they may have the right to the tree of life, and may enter by the gates into the city. 15 Outside are the dogs and the sorcerers and the immoral persons and the murderers and the idolaters, and everyone who loves and practices lying.

The Conclusion:

Thus we desire to give unto Christ that which is His; and unto all lawful authority that which is their due; and to owe nothing to any man but love; to live quietly and peaceably, as it becomes saints, endeavoring in all things to keep a good conscience, and to do unto every man (of what judgment soever) as we would they should do unto us, that as our practice is, so it may prove us to be a conscionable [viz., reasonable], quiet, and harmless people (no ways dangerous or troublesome to human society) and to labor and work with our hands that we may not be chargeable to any, but to give to him that needs, both friends and enemies, accounting it more excellent to give than to receive. Also we confess, that we know but in part, and that we are ignorant of many things which we desire and seek to know; and if any shall do us that friendly part to show us from the word of God that which we see not, we shall have cause to be thankful to God and them; but if any man shall impose upon us anything that we see not to be commanded by our Lord Jesus Christ, we should in His strength rather embrace all reproaches and tortures of men, to be stripped of all outward comforts, and if it were possible, to die a thousand deaths, rather than to do anything against the least tittle of the truth of God or against the light of our own consciences. And if any shall call what we have said heresy, then do we with the Apostle acknowledge, that after the way they call heresy, worship we the God of our fathers, disclaiming all heresies (rightly so called) because they are against Christ, and to be steadfast and unmovable, always abounding in obedience to Christ, as knowing our labor shall not be in vain in the Lord.

Psalm 74:21,22

Arise, O God, plead thine own cause; remember how the foolish man blasphems Thee daily. O let not the oppressed return ashamed, but let the poor and needy praise Thy name. Come, Lord Jesus, come quickly.